

အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများဖိုရမ် ကျင်းပရေးကော်မတီသစ်ဖွဲ့စည်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပြည်သူများ၏အသံပိုမိုပါဝင်ရန်လိုအပ်

စာမျက်နှာ - ၇

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ရုံး အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေး

စာမျက်နှာ - ၈

ထိုင်းနိုင်ငံအစိုးရမှ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် ဥပဒေသစ်အား ခေတ္တရပ်နား

စာမျက်နှာ - ၁၀

တစ်ပြည်ထောင် နှစ်စနစ် ခေတ်သစ် ဟောင်ကောင်

တစ်ပတ်အတွင်း နိုင်ငံတကာသုံးသပ်ချက် - ၁၈

မညီမျှမှုများနှင့် ပဋိပက္ခစိန်ခေါ်မှုများကို လျော့ပါးသက်သာစေရန် သမဝါယမများက တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုဆောင်ရွက်သွားရမည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ သမဝါယမဦးစီးဌာန၌ကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဦးသန်းစင်မောင်၊

ဦးအုန်းဝင်း၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးလှကျော်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များ၊ ဗဟိုသမဝါယမအသင်းလီမိတက်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် သမဝါယမအသင်းစု ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များ၊ INGO၊ NGO များ၊ သမဝါယမအသင်းသူ အသင်းသားများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၃ သို့ ❖



အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမနေ့အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်၏ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း လုံခြုံရေးအခြေအနေ ထုတ်ပြန်ချက်



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ရေးကော်မတီ “ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်၏ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း လုံခြုံရေးအခြေအနေ ထုတ်ပြန်ချက်”

၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလဆန်း ၈ ရက် (၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁ ရက်)

၁။ ပြီးခဲ့သည့် သီတင်းပတ်များအတွင်း ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း လုံခြုံရေးအခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စိုးရိမ်ဖွယ်ရာ အခြေအနေများ ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ပါသည်။ ယင်းအခြေအနေများတွင် အပြစ်ခံရပ်သားပြည်သူများအပေါ် အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုများ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို လူမဆန်စွာ သတ်ဖြတ်ခံရမှုများ၊ နှစ်ဖက်အသိုင်းအဝိုင်းများအပေါ် အကြမ်းဖက်ခြိမ်းခြောက်မှုများ ပါဝင်ခဲ့ပါသည်။ လတ်တလောဖြစ်စဉ်များအနေဖြင့် ပြီးခဲ့သည့် သီတင်းပတ်အတွင်း မြန်မာ့တပ်မတော်သည် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိသည့် လူလုပ်ဥမင်လိုဏ်ခေါင်းများနှင့် လက်နက်များကို ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ပြီး အင်္ဂါနေ့တွင် ရခိုင်တိုင်းရင်းသား ငါးဖမ်းသမားများကို တိုက်ခိုက်ခံရမှုများ

ဖြစ်ပွားခဲ့ပါသည်။

၂။ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း အခြေအနေများ မတည်ငြိမ်စေရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်လာသည့် အဆိုပါတိုက်ခိုက်မှု များနှင့် ခြိမ်းခြောက်မှုများ၊ အကြမ်းဖက်မှုများနှင့် မတည်ငြိမ်မှုများ ထပ်မံဖြစ်ပေါ်စေရန် လှုံ့ဆော်နေမှုများကို နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ဖြစ်တင်ရှုတ်ချပါသည်။

၃။ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် လတ်တလောဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်မှုများသည် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုမှအစပြု၍ ပြည်ပမှ လက်နက်နှင့် ငွေကြေးအထောက်အပံ့များရယူပြီး အကြမ်းဖက်သင်တန်းများပေးနေသည့် အစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်သမားများမှ ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သက်သေအထောက်အထားများအရ သိရှိရပါသည်။

၄။ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့်လည်း ဒေသတွင်း မတည်မငြိမ်ဖြစ်အောင်ဆောင်ရွက်နေသည့် အစွန်းရောက် အကြမ်းဖက်သမားများကို ဖော်ထုတ်နိုင်ရေးနှင့် အမြစ်ပြတ်ရှင်းလင်းဖယ်ရှားနိုင်ရေးအတွက် ဖြစ်စဉ်များဖော်ထုတ်ခြင်း၊ ဖမ်းဆီးခြင်းနှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား အရေးယူခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



သဒ္ဓါထက်သန် မြန်မာအားမာန် ကမ္ဘောဇဘဏ်

ကျေးဇူး

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများဖန်တီး

ထိုင်းနိုင်ငံတွင် တရားမဝင်အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြသော မြန်မာလုပ်သားများ မိခင်နိုင်ငံသို့ ပြန်လာကြခြင်းနှင့် ယင်းမတိုင်မီ ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ကပင် တရားမဝင်အလုပ်သမားများအား ရှာဖွေဖမ်းဆီးနေခြင်းတို့ကို စိတ်မကောင်းစရာ သတင်းများအဖြစ် မြင်တွေ့ကြားသိရပေသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ဇွန် ၂၀ ရက်က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမား ဥပဒေသစ်၏ အကျိုးဆက်အဖြစ် တရားမဝင် မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ် သမားများ ထိုသို့ထိခိုက်နစ်နာမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုအရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မာ-ထိုင်း နှစ်နိုင်ငံ အလုပ်သမားအရေး ကျွမ်းကျင်သူများအစည်းအဝေးကို ယမန်နေ့က ရန်ကုန်မြို့တွင် ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းခဲ့ကြရာ ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ဆောင်ရွက်နေသည့် နိုင်ငံခြားအလုပ်သမား များ စီမံခန့်ခွဲရေးဥပဒေကျင့်သုံးခြင်းကို ထိုင်းနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်က ရက်ပေါင်း ၁၂၀ ရက် ဆိုင်းငံ့လိုက်ကြောင်းကြားသိရ၍ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ကျန်ရှိနေသော တရားမဝင်အလုပ်သမားများအတွက် စိတ်သက်သာရာအနည်းငယ်ရသည် ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရကလည်း ထိုအရေးဖြစ်မီကတည်းက ထိုင်း နိုင်ငံရှိ အလုပ်သမားသံအရာရှိတစ်ဆင့် အလုပ်သမားများအား အသိပညာ ပေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး တရားဝင်နေထိုင်ခွင့်ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် တရားဝင်နေထိုင်ခွင့် မရရှိသူများအနေဖြင့် နေရပ်သို့ပြန်ကြရန် အသိပေးခဲ့ သော်လည်း ဘာသာစကားမတတ်ကျွမ်းမှု ဥပဒေအကျိုးသက်ရောက်မည့် နေ့ကို မသိရှိမှုနှင့် ဗဟုသုတအားနည်းမှုကြောင့် ဖမ်းဆီးအရေးယူခြင်းခံရ မှုများပြားခဲ့ပြီး ဥပဒေသစ်အရ ဖမ်းဆီးရမိသည့် အလုပ်ရှင်နှင့်အလုပ်သမား တို့အား ငွေဒဏ်၊ ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရနိုင်သည်ကို စိတ်မကောင်းဖွယ် ကြားသိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်လုပ်ကိုင်နေကြ သူများမှာ လူဦးရေသန်းနှင့်ချီနေပြီး တရားမဝင်လမ်းကြောင်းမှ အများဆုံး သွားရောက်လုပ်ကိုင်ကြသည့်နိုင်ငံမှာ ထိုင်းနိုင်ငံ ဖြစ်သည်။ ရွှေ့ပြောင်း သွားရောက်လုပ်ကိုင်သူအများစုမှာ သာမန်အလုပ်သမားများဖြစ်ကြပြီး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာကျွမ်းကျင်သူအများစုမှာ တရားဝင်သွားရောက် လုပ်ကိုင်ကြသူများဖြစ်သည်။ ပြည်ပသို့ ရွှေ့ပြောင်းသွားရောက်လုပ်ကိုင်မှု တစ်စတစ်စများပြားလာခြင်းသည် နိုင်ငံအတွက် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် များ ဆုံးရှုံးခြင်း၊ ဦးနှောက်ယိုစီးခြင်းတို့ကို ဖြစ်စေသည်။

သူတစ်ပါးနိုင်ငံတွင် သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်ခြင်းမှာ မိမိနိုင်ငံထက် ဝင်ငွေပိုမိုရရှိသဖြင့် လုပ်ကိုင်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း မိမိ၏ မိသားစုအသိုင်း အဝိုင်းနှင့် ကင်းကွာကာ ဒုက္ခဆင်းရဲများ ရောက်နိုင်ပေသည်။ ယခုအခါ ပြည်ပနိုင်ငံအချို့တွင် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်ကိုင်ကြသော မြန်မာလူမျိုးများအဖို့ ဒုက္ခအခက်အခဲများနှင့် ကြုံတွေ့နေရသော်လည်း ပိုးဖလဲမျိုးကဲ့သို့ ဆက်လက် တိုးဝင်လုပ်ကိုင်နေခြင်းမှာ မိမိနိုင်ငံ၏ အထွေထွေအားနည်းချက်များ ကြောင့်ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

ယခုအခါ ယင်းအရေးကို အဖြေရှာကုစားနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော် အစိုးရနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်အရေးကို မြှော်တွေး၍ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေပြီး ထိုထက်ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် ထိရောက်မြန်ဆန်သော အစီအမံများကို အလျင်အမြန်ချထား ဆောင်ရွက် သွားရန် လိုအပ်နေပြီ ဖြစ်သည်။ အဓိကလိုအပ်ချက်မှာ နိုင်ငံအတွင်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပေါများရေး၊ စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းကောင်း များ ပေါ်ထွက်လာရေးနှင့် လုပ်ခလစာနှုန်းထားများ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ မဟုတ်သော်လည်း ပိုမိုကောင်းမွန်သော လုပ်ခလစာများရရှိရေး ဖြစ် သည်။

ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ယခုကာလများတွင် နိုင်ငံအတွင်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ရရှိစေမည့် အသက်မွေးဝမ်း ကျောင်းပညာသင်ကြားရေးနှင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ တွင် ပြည်သူအများစုလုပ်ကိုင်နိုင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် လွတ်လွတ်လပ်လပ်နှင့် ဖြေလျော့ဆောင်ရွက်နိုင်ခွင့်များ ပြုလုပ်ပေးနေ သည်ကို တွေ့ရသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် သွားရောက်လုပ်ကိုင် နေသော မြန်မာနိုင်ငံသားများ မိမိနိုင်ငံတွင် အိုးမကွာ အိမ်မကွာ အေးချမ်းစွာအလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်သော အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများကို ပိုမိုဖြေလျော့ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။ ။

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ၏ မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ဇွန် ၃၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါ ဝန်ကြီးရုံး ထိန်းသိမ်းမြေဌာနပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေး တက်ရောက်၍ ရတနာတန်းဝင် ကျွန်းပင်ကို စိုက်ပျိုး ပေးပြီး အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက အရိပ်ရလေကာပင်များဖြစ်သည့် ကျွန်း၊ ယျင်းကတိုး၊ မဟောဂနီ၊ ခရေ ပိတောက်၊ ကံ့ကော်၊ ငှက်၊ စုစုပေါင်း အပင် ၅၀၀ ကို သတ်မှတ်နေရာ များတွင် စိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက စိုက်ပျိုးရာတွင် ရှင်သန် အောင် စိုက်ပျိုးကြရန်လိုကြောင်း၊ ပုံမှန် ပြန်လည်စစ်ဆေးထိန်းသိမ်း ပြုစုမှုလိုအပ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများ အလှည့်ကျတာဝန်ယူ၍ အပင်များ ရှင်သန်စေရေး ဆောင်ရွက်မှသာ

မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ အပင် ၅၀၀ စုပေါင်းစိုက်ပျိုး



စိုက်ပျိုးရေးရုံးမှပေးပို့သော အပင်များ ဖြစ်ထွန်းမှု ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ယခင်နှစ်

မိုးရာသီက စိုက်ပျိုးခဲ့သော အပင်များ ရှင်သန်ဖြစ်ထွန်းမှုကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုခဲ့သည်။ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ယခင်နှစ် မိုးရာသီက အပင် ၂၅၀

စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး ၅၅ ရာခိုင်နှုန်း ရှင်သန်ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန၏ (၁/၂၀၁၇) လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ပြုလုပ်



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန ၏(၁/၂၀၁၇) လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ဇွန် ၃၀ နံနက် ၈ နာရီခွဲက နေပြည်တော်ရှိ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ကျင်းပရာ အမျိုးသားအဆင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရာသီ ဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ဗဟို ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း တက်ရောက်အမှာ စကားပြောကြားခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှု လုပ်ငန်းတိုင်းတွင် ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုရေးရာဆိုးကျိုး များကို လျော့ချနိုင်ရန်အတွက် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့၊ အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဌာန၏ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ် ကြောင်းနှင့် ရေရှည်စီးပွားရေးအတွက် အစီမံခန့်ခွဲရေးစီမံကိန်းများကို ဦးစားပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း

ပြောကြားခဲ့သည်။ လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုး ရေး၊ အသိပညာပေးရေးအတွက် ကမ္ဘာ့ နိုင်ငံအသီးသီး၏ လှုပ်ရှားဆောင်ရွက် ချက်များကို မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြည့်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း များတွင် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ကို ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ရန် အရေးကြီးကြောင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်း အများစုသည် သိပ္ပံပညာရပ်များဖြစ် သောကြောင့် စနစ်တကျလေ့လာ ကြရန် လိုအပ်ကြောင်းကိုလည်း ဝန်ကြီးက အမှာစကားတွင် ထည့်သွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဦးစီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် တာဝန်ခံများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့ (ပတ်ဝန်းကျင်) ဦးစီးရုံးချုပ်မှ ဌာနခွဲအလိုက် တာဝန်ခံများက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍ များအလိုက် ဆွေးနွေးတင်ပြကြကာ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက သုံးသပ် ဆွေးနွေးတင်ပြခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



တန်ဖိုးရှိလှ လူငယ်ဘဝ မူးယစ်ကင်းစင် ကျန်းမာမှု

ကျေးဇူး မေ့လျော့မိသော... စာတည်းများ - ဦးခင်မောင်ကျော်ခင်, ဦးဝင်းနိုင်, ဦးစိုးစိုးနိုင်, ဦးစန်းအောင်, ဦးအေးသန်း, ဦးကျော်လှေမာမြင့်, ဒေါ်ခင်ခင်သက်, ဒေါ်မေလှသင်း, ဒေါ်ခနွှာဝင်း, သတင်းထောက်များ - ဦးဌေးအောင်, ဦးအောင်ထိန်း, ဦးဇော်ဝင်း, ဦးအောင်မိုး, ဦးအောင်ကျော်ကျော်, ဦးတိန်းထက်လင်း, ဦးနိုင်လင်းကြည်, ဦးသက်လှေ, ဒေါ်သီသီမင်း, အထွေထွေသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး, ဒေါ်ခင်ဇာလီ, ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်, မာတ်ပိုသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း, သတင်းထောက် - ဒေါ်ဆုနင်းလှ

ပြည်တွင်းရေးရာ

❖ ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ

၅။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေခံအကြောင်းတရားများပေါ်မူတည်၍ လုံခြုံရေးအခြေအနေသုံးသပ်မှုများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး လိုအပ်ပါက သင့်လျော်သည့် ဆောင်ရွက်ချက်များ လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၆။ လက်ရှိအခြေအနေ၌ အစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်မှုများကို ဖော်ထုတ်ရှင်းလင်းလျက်ရှိသော်လည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ပြည်သူများအတွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအကူအညီများနှင့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ထောက်ပံ့သွားမည်ဖြစ်ပြီး၊ ဒေသတွင်းရေးရှည်တည်ငြိမ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးအတွက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းအခြေအနေ ရှင်းလင်းချက်

လုံခြုံရေးအခြေအနေ

- ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၆ ရက်အထိရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောခရိုင်တွင် အပြစ်မဲ့အရပ်သား ၃၈ ဦး အသတ်ခံခဲ့ရပါသည်။ ယင်းအချိန်ကာလအတွင်း ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ လေးဦးအပါအဝင် နောက်ထပ်အရပ်သား ၂၂ ဦးပျောက်ဆုံးခဲ့ခြင်း သို့မဟုတ် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခံရခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါသည်။
- ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်များအတွင်း သတ်ဖြတ်ခံရသူများနှင့် ပျောက်ဆုံးသူအရေအတွက်မှာ စိုးရိမ်ဖွယ်မြင့်တက်လာခဲ့ပါသည်။ ပြီးခဲ့သည့် သီတင်းနှစ်ပတ်အတွင်း အပြစ်မဲ့အရပ်သားခြောက်ဦး အသတ်ခံခဲ့ရပြီး၊ နှစ်ဦးမှာပျောက်ဆုံးခြင်း သို့မဟုတ် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခံရခြင်းများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပါသည်။
- ထို့ပြင် ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်များအတွင်း အစွန်းရောက်လှုပ်ရှားမှုများတိုးမြှင့်လာသည့် အထောက်အထားများကို မြန်မာ့တပ်မတော်က ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ပါသည်။ ဇွန်လ ၂၀ ရက်နေ့တွင် လူလုပ်လိုက်ခေါင်းများ၊ လက်နက်များနှင့် အကြမ်းဖက်သမားများ ဆက်သွယ်နေသည့် အကြမ်းဖက်စခန်းတစ်ခုတို့ကို ဘူးသီးတောင်-မောင်တောဒေသရှိ မေယုတောင်ကြောတွင် ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ပါသည်။
- လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် အကျယ် ၅ ပေ၊ အမြင့် ၄ ပေ၊ အရှည် ၈၀ ရှိ လူလုပ်လိုက်ခေါင်းအပြင် လုပ်သေနတ်များ၊ လူနေတံများ၊ စားနပ်ရိက္ခာများ၊ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများနှင့် အကြမ်းဖက်သမားများအတွက် သင်တန်းပေးရန်နှင့် နေထိုင်ရန်တို့အတွက် အသုံးပြုသည့် အခြားပစ္စည်းများ အပါအဝင် အကြမ်းဖက်သင်တန်းဟုယူဆရသည့် စခန်းများအသုံးပြုနေမှုကို တိကျခိုင်မာသည့် အထောက်အထားများ ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ပါသည်။
- လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှာလည်း ပြန်လည်တိုက်ခိုက်ခံနေရပြီး၊ ဇွန်လ ၂၇ ရက်နေ့တွင် မျက်နှာဖုံးစွပ်ထားသည့် အကြမ်းဖက်သမားတစ်ဦးက လည်းကောင်း၊ နောက်တစ်နေ့တွင် အကြမ်းဖက်သမားနှစ်ဦးက လည်းကောင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ခုခံတိုက်ခိုက်ခဲ့ပါသည်။ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မိမိကိုယ်ကိုယ်ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် ပြန်လည်ခုခံတိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ အကြမ်းဖက်သမားသုံးဦးစလုံးကို အသေဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပါသည်။

လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာအခြေအနေ

- လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီပေးမှုအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပဋိပက္ခဒဏ်ခံပြည်သူ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းကို ပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါအကူအညီကို နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ဒေသခံအစိုးရများ၊ နိုင်ငံတကာ NGOs များစုပေါင်း၍ ပံ့ပိုးပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။
- နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁၆ ရက်နေ့အထိ ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၉၆ သန်း (မြန်မာကျပ်ငွေ ၂၆၅၂ ဒသမ ၃၅၂ သန်း) ထောက်ပံ့ပေးပြီးဖြစ်ပါသည်။
- အဆိုပါအကူအညီကို ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားနေသည့် ဒေသတွင်းနှစ်ဖက်အသိုင်းအဝိုင်းများကိုပံ့ပိုးပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။
- ထို့ပြင် အစိုးရအနေဖြင့် အဆိုပါဒေသများသို့ ကျန်းမာရေးနှင့် ပညာရေးအထောက်အပံ့များလည်း ဆက်လက်ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ နယ်လှည့်ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ ၄၀ မှ ကျေးရွာပေါင်း ၂၀၈ ရွာနှင့် ယာယီဒုက္ခသည်စခန်းများမှ ပြည်သူ ၁၀၇၀၀၀ ကျော်ကို ဆေးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ဝန်ကြီးဌာနများမှလည်း ရခိုင်ဒေသခံပြည်သူများကို အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုနှင့် ပညာပေးအစီအစဉ်များကိုလည်း ပေးအပ်ခြင်းနှင့် မူဆလင်ကျေးရွာများရှိ အစိုးရကျောင်းပေါင်း ၂၀ ကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရန် ရန်ပုံငွေပေးအပ်ခြင်းနှင့် ထောက်ပံ့ပေးမှုများ အပါအဝင် ၂၀၁၇-၁၈ ပညာသင်နှစ်အတွက် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကျောင်းပေါင်း ၃၀၀ ကို အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။ ယာယီပိတ်ထားခဲ့သည့် မောင်တောဒေသရှိ စာသင်ကျောင်းများကိုလည်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပါသည်။
- ကျောက်ဖြူ၊ ပေါက်တောနှင့် ရမ်းဗြဲမြို့နယ်များရှိ ဒုက္ခသည်စခန်း (၃)ခုကို ပိတ်သိမ်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ ဒုက္ခသည်စခန်းမှ အိမ်ထောင်စု ၅၅ စုကိုရွှေ့ချယ်၍ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ခွင့်ပြုခဲ့ပါသည်။
- ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်ဟောင်း မစ္စတာကိုဖီအာနန်ဦးဆောင်သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပေးကော်မရှင်၏ ကြားဖြတ်အစီရင်ခံစာတွင်တင်ပြထားသည့် အကြံပြုချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမနေ့ အထိမ်းအမှတ်ဈေးရောင်းပွဲတော်နှင့် အရောင်းပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

● ရှေ့ဦးမှ

ရှေးဦးစွာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့အခမ်းအနားကို စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်၊ ဗဟိုသမဝါယမအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်အေးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမနေ့ အထိမ်းအမှတ်ဈေးရောင်းပွဲတော်နှင့် အရောင်းပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

ယင်းနောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့အခမ်းအနားကို အဆိုပါ သမဝါယမဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူက ယနေ့အခမ်းအနားသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် (၂၃) ကြိမ်မြောက်ကျင်းပသည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမနေ့ အခမ်းအနားဖြစ်ပါကြောင်း၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမနေ့ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် "Co-operatives ensure no one is left behind" အားလုံးပါဝင် အရောက်လှမ်းချီ သမဝါယမပန်းတိုင်ဆီ" ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ သမဝါယမအသင်းအဖွဲ့များအနေဖြင့် လူမျိုးရေး၊ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေး၊ နိုင်ငံရေး၊ အမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီးခွဲခြားဆက်ဆံမှုများမရှိဘဲ လူသားအားလုံးလွတ်လပ်စွာ ပူးပေါင်းပါဝင်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမအဖွဲ့ချုပ်ကြီးက တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ထားကြောင်း၊ သမဝါယမအသင်းအဖွဲ့များသည် ငွေကြေးအရင်းအနှီး ဗဟိုပြုအဖွဲ့အစည်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ ပြည်သူဗဟိုပြုအဖွဲ့အစည်းမျိုးဖြစ်သည့်အတွက် အသင်းအဖွဲ့၏ ကြွယ်ဝချမ်းသာမှု၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို ပိုမိုမျှတသည့်နည်းလမ်းဖြင့် ခွဲဝေခံစားနေကြသည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမအဖွဲ့ချုပ် (ICA) တွင် အဖွဲ့ဝင် ၉၅ နိုင်ငံရှိပြီး အဖွဲ့ဝင်အသင်းပေါင်း ၂၈၄ သင်း၊ အသင်းသားပေါင်း တစ်ဘီလီယံကျော် ပါဝင်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ လူဦးရေသန်း ၂၅၀ ကျော်သည် သမဝါယမလုပ်ငန်းများနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလျက်ရှိနေသည်ကိုတွေ့ရှိရပါကြောင်း။

သမဝါယမများကို ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ ပညာရေး၊ သိပ္ပံနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ (UNESCO) က မျက်စိဖြင့်မမြင်နိုင်၊ ကိုင်တွယ်ထိတွေ့၍ မရသော လူသားချင်းကိုယ်ချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်စာရင်း (List of intangible cultural heritage of humanity) တွင် ဖြည့်သွင်းသတ်မှတ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မည်မျှများနှင့် ပဋိပက္ခ စိန်ခေါ်မှုများကို လျော့ပါးသက်သာစေရန် သမဝါယမများကလည်း တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြု ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာ့သမဝါယမကဏ္ဍအနေဖြင့်လည်း ကျေးလက်နေ တောင်သူဦးကြီးများအား ငွေကြေးဆိုင်ရာ ထောက်ပံ့မှုများကို ထိရောက်စွာ လက်တွေ့ကျကျ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး လက်ရှိရရှိထားသည့် အောင်မြင်မှုအရှိန်အဟုန်အတိုင်း ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း၊ သမဝါယမဦးစီးဌာနနှင့် သမဝါယမအသင်း အဆင့်ဆင့်တို့၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် သမဝါယမအသင်းသား တောင်သူဦးကြီးများကို အသေးစားအရင်းအနှီးချေးငွေအဖြစ် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် ငွေကျပ် ၅၂၅ ဒသမ ၅၄၄ ဘီလီယံနှင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ငွေကျပ် ၅၂၅ ဒသမ ၉၅၄ ဘီလီယံ၊ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း အရစ်ကျစနစ်ဖြင့် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာမျိုးစုံစီးရေ ၃၄၈၈ စီး၊ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅ ဒသမ ၄၅ ဘီလီယံနှင့် အဆင့်မြင့်စက်မှုလယ်ယာ ပြုပြင်ခြင်းတွင် ၃၇၇၂၈ ဒသမ ၇၇ ဧကအတွက် ချေးငွေကျပ်

၁၀ ဒသမ ၀၃၂ ဘီလီယံတို့ ထုတ်ချေးထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ သတ္တမအကြိမ်မြောက်အတွက် တာဝန်ကျေ ပြန်လည်ပေးဆပ်ပြီးသည့် စိုက်ပျိုးရေး သမဝါယမအသင်းသားများအတွက် အငွေအကြိမ်အဖြစ် ပေးအပ်မည့် ချေးငွေများကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ သမဝါယမအသင်းသားများသို့ စနစ်တကျ အမြန်ဆုံးဆက်လက်ထုတ်ချေးပေးသွားရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုပါကြောင်း၊ လယ်ယာကဏ္ဍမှလွဲ၍ လုပ်ငန်းစဉ်များမှာ သမဝါယမကဏ္ဍက ပါဝင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေခြင်းသည်လည်း တိုင်းပြည်စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အထောက်အကူပြုသည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ မြန်မာ့သမဝါယမ အဖွဲ့အစည်းအနေဖြင့်လည်း လူမျိုးရေး၊ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေး၊ နိုင်ငံရေး၊ အမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီးရေးရာခွဲခြားမှုမရှိစေဘဲ သမဝါယမအသင်းသား ပြည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ နောက်ကျန်ခဲ့ခြင်းမျိုးမရှိစေဘဲ လူသားအားလုံးလွတ်လပ်စွာ ပူးပေါင်းပါဝင်စေပြီး သမဝါယမအောင်မြင်ရေး ပန်းတိုင်ဆီသို့ လက်တွဲညီညီအတူတကွလှမ်းကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဗဟိုသမဝါယမအသင်း အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာတိုးနန္ဒာတင်က အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမအဖွဲ့ချုပ်မှ ဖေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာကို ဖတ်ကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် သမဝါယမ အသင်းစုချုပ်များသို့ အသေးစားအရင်းအနှီးချေးငွေကျပ် ၅၂၉ ဒသမ ၅၃ ဘီလီယံ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များသို့ အရစ်ကျငွေချေစနစ်ဖြင့် ရောင်းချထားသည့် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာမျိုးစုံစီးရေ ၂၀၀၀ ကျော်အတွက် ပံ့ပိုးငွေကျပ် ၉ ဒသမ ၄၅ ဘီလီယံနှင့် လယ်ယာမြေအဆင့်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်း ဧက ၂၉၀၀၀ အတွက် ချေးငွေ ၈ ဒသမ ၅၉ ဘီလီယံတို့ကို ပေးအပ်ပြီး ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ၊ ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍနှင့် ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍတို့တွင် စွမ်းဆောင်ရည် အကောင်းဆုံးဆုရရှိသည့်အသင်းများ၊ အမြင့်မားဆုံး စွမ်းဆောင်နိုင်သည့်အသင်းများ၊ စွမ်းဆောင်ရည်အကောင်းဆုံးမြို့နယ် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယရရှိသူများနှင့် အကောင်းဆုံးပြခန်းများကို ဆုများပေးအပ်ကြသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမအဖွဲ့ချုပ် (International Cooperative Alliance- ICA) ကို ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံတကာတွင်ရှိသည့် သမဝါယမအသင်းများအချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရန်နှင့် စီးပွားရေးအားဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးတက်လာစေရန်ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ၁၉၂၃ ခုနှစ်မှစတင်၍ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့ကို ကမ္ဘာတစ်ဝန်း နှစ်စဉ်ကျင်းပလာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၁၉၉၄ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပသည့် (၄၉)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံက နှစ်စဉ်ဇူလိုင်လ၏ ပထမစနေနေ့ကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမနေ့အဖြစ် ဂုဏ်ပြုသတ်မှတ်ခဲ့သဖြင့် ကမ္ဘာအရပ်ရပ်တွင်ရှိသည့် သမဝါယမအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့ အခမ်းအနားများကို နိုင်ငံအလိုက် နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



ယခုနှစ် ပထမခြောက်လအတွင်း အန်ကောယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်ဒေသ ဝင်ငွေ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၅၂ ဒသမ ၁ သန်းရရှိ

ဖနောင်ပင် ဇူလိုင် ၁
 ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှ အန်ကောရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု ဥယျာဉ်အတွင်းသို့ လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှုသူ နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားများအား ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုခွင့်လက်မှတ်များ ရောင်းချရာမှ ရရှိသည့်ဝင်ငွေသည် ယခုနှစ်ပထမ ခြောက်လအတွင်း၌ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၂ ဒသမ ၁ သန်းရရှိခဲ့ပြီး ယမန်နှစ်အလားတူကာလအတွင်း ရခဲ့သောဝင်ငွေနှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက ၆၆ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုခဲ့ကြောင်း အဆိုပါဒေသမှ ယနေ့ထုတ်ပြန်သည့် သတင်းကြေညာချက်အရသိရသည်။

ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဇွန်လအတွင်း ယင်းရှေးဟောင်း ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်ဒေသသို့ လာရောက်ခဲ့သည့် ခရီးသွားဦးရေပမာဏမှာ ယမန်နှစ် အလားတူကာလထက် ၁၂ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုခဲ့ကြောင်း ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

အန်ကောရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဒေသ သို့ လာရောက်ခဲ့ကြသည့် နိုင်ငံတကာခရီးသွားများထဲတွင် အမေရိကန်၊ တရုတ်နှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံများမှ ခရီးသွားများမှာ အများစုဖြစ်သည်။

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၏ အကျော်ကြားဆုံး ခရီးသွား ဒေသဖြစ်သည့် အန်ကောရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုဒေသ သည် ယင်းနိုင်ငံ၏ အနောက်မြောက်ပိုင်း ဆီရမ်ရီ ပြည်နယ်၌ တည်ရှိပြီး ကုလသမဂ္ဂပညာရေး၊ သိပ္ပံနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာအဖွဲ့(ယူနက်စကို)က ၁၉၉၂ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာ့ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဒေသအဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ သည်။ **ရိုက်တာ။**

အိန္ဒိယနိုင်ငံသား အကျဉ်းသားစာရင်း ပါကစ္စတန်ကလွှဲပြောင်းပေးအပ်

အစ္စလာမာဘတ် ဇူလိုင် ၁
 ရေလုပ်သား ၄၉၄ ဦးပါအဝင် အိန္ဒိယနိုင်ငံသား အကျဉ်းသား ၅၄၆ ဦးတို့၏စာရင်းကို ပါကစ္စတန် နိုင်ငံ အစ္စလာမာဘတ်မြို့ရှိ အိန္ဒိယနိုင်ငံသံရုံးသို့ ဇူလိုင် ၁ ရက်တွင် လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ကြောင်း ပါကစ္စတန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြား သည်။

အိန္ဒိယနှင့် ပါကစ္စတန်နှစ်နိုင်ငံကြား ၂၀၀၈ ခုနှစ်အတွင်းက သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည့် ကောင်စစ်ရေးရာ သဘောတူညီချက်အရ ပါကစ္စတန် က အိန္ဒိယအကျဉ်းသားများစာရင်းကို ပေးအပ် ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ယင်းသဘောတူညီချက်အရ အိန္ဒိယနှင့်ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတို့သည် ၎င်းတို့နှစ် နိုင်ငံ တွင် ထိန်းသိမ်းထားသည့် အကျဉ်းသားများ၏ စာရင်းကို နှစ်စဉ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်နှင့် ဇူလိုင် ၁ ရက်တို့တွင် အပြန်အလှန်ပေးအပ်ကြရမည် ဖြစ်သည်။

နယူးဒေလီမြို့ရှိ ပါကစ္စတန်သံရုံးထံသို့လည်း အိန္ဒိယနိုင်ငံက ပါကစ္စတန်နိုင်ငံသားအကျဉ်းသား များစာရင်းကို အလားတူ ပေးအပ်သွားမည်ဟု ပါကစ္စတန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကြေညာချက် တွင် ဖော်ပြသည်။

အကြမ်းဖက်မှုနှင့် ပတ်သက်သည့်စွပ်စွဲမှုများနှင့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်တိုက်ခိုက်မှုငယ်များဖြစ်ပွားခဲ့မှု ကြောင့် အိန္ဒိယနှင့်ပါကစ္စတန်ကြား ဆက်ဆံရေး အခြေအနေမှာ အနိမ့်ဆုံးသို့ ကျဆင်းနေချိန်တွင် နှစ်နိုင်ငံအကျဉ်းသားစာရင်းများ အပြန်အလှန် လွှဲအပ်မှုပြုခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

ဇူလိုင် ၁၀ ရက်တွင် အိန္ဒိယရေလုပ်သား ၇၇ ဦးနှင့် အရပ်သားအကျဉ်းသားတစ်ဦးတို့ကို ပြန်လွှတ် ပေးမည်ဟု ပါကစ္စတန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။ **ဆင်ဟွာ။**



ပြုယမ်း၏ ချူလက်နက်အစီအစဉ်ကိုထိန်းချုပ်ရန် စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများအပြင် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲများလုပ်သင့်

ဆိုးလ် ဇူလိုင် ၁
 တောင်ကိုရီးယားသမ္မတ မွန်ဂျေးအင်က မြောက်ကိုရီးယား၏ ချူလက်နက် စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲများပြုလုပ်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ သည်။

သမ္မတမွန်ဂျေးအင်က အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်လ်ထရန်နှင့် တွေ့ဆုံ ပြီးနောက် ဝါရှင်တန်မြို့ရှိ အမေရိကန် မဟာဗျူဟာနှင့် နိုင်ငံတကာလေ့လာရေး သုခမိန်အဖွဲ့စစ်တပ်၌ မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့စဉ် အထက်ပါအကြောင်းများကို ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ရန်လိုသောအပြုအမူများကို ခက်ထန်မာကြော သောအသွင်ဖြင့် ပြန်လည်တုံ့ပြန်သင့်ပြီး တစ်ဖက်ကလည်း ခေါင်းဆောင် ကင်ဂျုံအန်နှင့် စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲများ လုပ်ဆောင်သင့်သည်ဟု သမ္မတ မွန်ဂျေးအင်က ပြောကြားခဲ့သည်။ ခေါင်းဆောင်ကင်ဂျုံအန်သည် ပြုယမ်း၏ ချူလက်နက်စွဲကို ရပ်တန့်ပစ်နိုင်သည့် တစ်ဦးတည်းသောသူဖြစ်ကြောင်း သမ္မတမွန်ဂျေးအင်က ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့ပြင် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ တပ်ဖြန့်ထားမည့် အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ ဒုံးခွင်းဒုံး THAAD စနစ်၏ ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု ရှိ မရှိကို လေ့လာမည့် သူ၏အစိုးရအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ၎င်းအနေဖြင့် ထောက်ခံပါကြောင်းနှင့် နယ်မြေစမ်းသပ်စစ်ဆေးလေ့လာမှုသည် ယင်းစနစ်အပြည့်အစုံတပ်ဆင် နိုင်ရေးအတွက် နှောင့်နှေးနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း သမ္မတ မွန်ဂျေးအင်က ဆိုသည်။

အဆိုပါကိစ္စရပ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး အမေရိကန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကို အနည်းငယ်ထိခိုက်နိုင်ဖွယ်ရှိသော်လည်း နှစ်နိုင်ငံ ချမှတ်ခဲ့သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်တိုင်းကို ၎င်းအနေဖြင့် အလေးထားပါကြောင်း သမ္မတမွန်ဂျေးအင်က ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

သမ္မတ ဒေါ်နယ်လ်ထရန်နှင့်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီးနောက် သမ္မတ မွန်ဂျေးအင် က မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံအပေါ် စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ ထပ်မံပြုလုပ်မည့် အပြင် ဖိအားအများအပြားပေးမည့် အမေရိကန်၏ မူဝါဒကို သဘောတူညီခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သို့သော် နှစ်နိုင်ငံထိပ်သီးအစည်းအဝေးပွဲပြီးနောက် သမ္မတ မွန်ဂျေးအင် ၏မိန့်ခွန်းတွင် ပြုယမ်းကို မည်သို့ကိုင်တွယ်ထိန်းကျောင်းမလဲဆိုသည့် ကိစ္စရပ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး အမေရိကန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားနှစ်နိုင်ငံအကြား အနည်းငယ်ခြားနားမှုများရှိနေကြောင်း သံတမန်ရေးရာလေ့လာစောင့်ကြည့် သူများက ဆိုသည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကော။**

ယခုနှစ်အတွင်း နေရပ်သို့ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားသော ဆီးရီးယားစစ်ဘေးရှောင်ဒုက္ခသည်အရေအတွက် ပိုမိုများပြားလျက်ရှိ

ကုလသမဂ္ဂ ဇူလိုင် ၁
 ယခုနှစ်အတွင်း မိမိနေရပ်သို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွား သော ဆီးရီးယားစစ်ဘေးရှောင် ဒုက္ခသည်အရေ အတွက်သည် ယခင်နှစ်ထက်ပိုမိုများပြားလျက် ရှိကြောင်း ကုလသမဂ္ဂတာဝန်ရှိသူများက ယနေ့ ပြောကြားသည်။

ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာ မင်းကြီးရုံးက ယခုနှစ်၏ပထမ နှစ်ဝက်အတွင်း စစ်ဘေးရှောင်ဒုက္ခသည်များ ဝင်ရောက်မှုနှင့် ထွက်ခွာသွားမှု၏ အရေအတွက်ကို ယနေ့ ထုတ်ပြန် ကြေညာခဲ့သည်။

ဆီးရီးယားနိုင်ငံမှ နေရပ်စွန့်ခွာလာသည့် ဒုက္ခသည်ဦးရေ ၄၄၀၀၀၀ ခန့်ရှိပြီး အခြားနိုင်ငံများမှ နေရပ်စွန့်ခွာကာ ဆီးရီးယားနိုင်ငံရှိ ၎င်းတို့၏ နေအိမ်များသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာသူဦးရေမှာ ၃၀၀၀၀ ကျော်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အလက်ပိုမြို့အပါအဝင် အခြားသောဒေသ များသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားကြသည့် ဒုက္ခသည် များသည် မိသားစုဝင်များကို ရှာဖွေရန်နှင့် ပိုင်ဆိုင် မှုများ ပြန်လည်ရရှိရန် ရည်ရွယ်ကာ ၎င်းတို့နေရပ်သို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

သို့သော် ဆီးရီးယားနိုင်ငံမှ နေရပ်စွန့်ခွာလာ သည့် စစ်ဘေးရှောင် ဒုက္ခသည်အရေအတွက်မှာ ၁၀ သန်းကျော်ရှိနေသေးကြောင်းနှင့် ဥရောပ နိုင်ငံများသို့ ရေလမ်းခရီးမှ သွားရောက်ကြသည့် စစ်ဘေးရှောင်ဒုက္ခသည်များ၏ အရေအတွက်မှာ လည်း တစ်နေ့တခြား လျော့နည်းသွားခြင်းမရှိ ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂတာဝန်ရှိသူများက ဆိုသည်။

ယခုအချိန်တွင် ဆီးရီးယားနိုင်ငံအတွင်း အစ္စလာမစ်စစ်ဆွေးကြွအဖွဲ့က သိမ်းပိုက်ထားသည့်



ပြည်တွင်းရေးရာ

ကျောင်းသား၊ ဆရာ၊ မိဘ ဟန်ချက်ညီမှသာ ကျောင်းသားသည် ပညာတတ်၍ အနာဂတ်လှပမည်ဖြစ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဖြူမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းများမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင် နှစ်အတွင်း တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်ခဲ့ကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ အောင်ချက်အကောင်းဆုံးကျောင်းများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့် ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ဖြူမြို့နယ် မြို့နယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ် သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားသည်။(ယာဝုံ)



ရှေးဦးစွာ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းက ဖြူမြို့နယ် အောင်ချက်ကို လေ့လာရာတွင် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သည် အပြင်ဖြေများဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြို့နယ်၏ အောင်ချက် မြင့်မားရေးသာမက ပညာရေးနယ်ပယ်တွင် လိုအပ်သည့် ကိစ္စတစ်ခုကို ဖြည့်ဆည်းပေးနေသည့်ကိစ္စတစ်ခုဖြစ်၍ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာ ဆရာမများနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဆရာ ဆရာမများကို ဂုဏ်ပြုစကားပြောကြား လိုပါကြောင်း။

ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ကျောင်းသား သုံးဦးအား ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းက လည်းကောင်း၊ လေးဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် ၁၄ ဦးကိုယ်စား ကျောင်းသား ကျောင်းသူသုံးဦးအား စည်ပင်သာယာရေးနှင့် လူမှုရေး ဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်လွင်က လည်းကောင်း၊ သုံးဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် ၁၉ ဦးကိုယ်စား ကျောင်းသား ကျောင်းသူ သုံးဦးအား တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ရင် နှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်ဇင်တို့က လည်းကောင်း၊ နှစ်ဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် ၃၅ ဦးကိုယ်စား ကျောင်းသား ကျောင်းသူသုံးဦးအား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းညွန့်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာမြသောင်းတို့က လည်းကောင်း၊ တစ်ဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် ၁၆၂ ဦးကိုယ်စား ကျောင်းသား ကျောင်းသူ သုံးဦးအား အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးမင်းဦး နှင့် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသက်စိန် တို့က လည်းကောင်း ဆုများချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အောင်ချက် အကောင်းဆုံးကျောင်းများအား ဆုချီးမြှင့်ရာ တိုင်းဒေသ ကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နွယ်နီဝင်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးတို့က ပထမဆုရရှိသော အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (ဇေယျ ဝတီ)၊ ဒုတိယဆုရရှိသော အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းခွဲ(ဖြူ)၊ တတိယဆုရရှိသော အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း(ညောင်ပင်သာ) ကျောင်းများမှ ကျောင်းအုပ်ကြီးများအား ဆုများချီးမြှင့်သည်။

ကျောင်း၊ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းနှင့် အခြေခံ ပညာ မူလတန်းကျောင်း ၂၂၃ ကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ် ဆရာ ဆရာမကြီးများအား တောင်ငူခရိုင် ဒုတိယအုပ်ချုပ် ရေးမှူးက ဂုဏ်ပြုဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆက်လက်၍ ဖြူမြို့နယ် အမှတ်(၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းမှ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် မောင်ဇေမျိုးပိုင်က ဂုဏ်ထူးရကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဖြူမြို့နယ် အောင်ချက်အကောင်းဆုံးဆုရ အထက်(ညောင်ပင်သာ)မှ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးဖိုးလှိုင်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်အတွင်း အောင်ချက်မြင့် မားရေးအတွက် ပညာရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြူမြို့နယ်ပညာရေး မှူးက ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ပညာ ရည်ချွန်ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ အလှူရှင်တစ်ဦးဖြစ်သူ Steel Stone Group ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းလွင်က ဖြူမြို့နယ် ပညာရေး မြှင့်တင်မှုကော်မတီသို့ အလှူငွေပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းက နိဂုံးချုပ် စကားပြောကြားပြီး ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ကျောင်းသားမိဘများနှင့် ရပ်မိရပ်ဖများ အား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံတွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်သည်။

(သတင်းစဉ်)



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် နေရာတို့တွင် အခြေခံပညာအလယ်တန်း ကျောင်း(ခွဲ)မှ အလယ်တန်းကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ပွဲကို ဇွန်လတတိယပတ်ကပြုလုပ်ရာ တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင် သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြည်၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာသိန်းနိုင်နှင့် ဦးစောမောင်၊ မြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မြင့်ထွန်းနှင့် မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးအောင်မြင့်သန်းတို့က ပဲကြီးမြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။ အောင်သီဟ(ဆားလင်းကြီး)

မောင်တောခရိုင်အတွင်း ကျောင်းပေါင်း ၁၂ ကျောင်း အဆင့်မြှင့်တင်

မောင်တော ဇူလိုင် ၁

မောင်တောခရိုင်အတွင်း ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်တွင် ကျောင်းပေါင်း ၁၂ ကျောင်းကို အဆင့်မြှင့်တင်ပေး နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ “ကျောင်း တွေမှာ ကျောင်းသားအရေအတွက် များပြားလာတာနဲ့အမျှ ကျောင်းတွေ ကိုလည်း အဆင့်မြှင့်တင်ပေးရပါ တယ်။ ဒီနှစ်မှာတော့ ကျွန်တော်တို့ မောင်တောခရိုင်မှာ ကျောင်းပေါင်း ၁၂ ကျောင်းကို အဆင့်မြှင့်တင်ပေး ခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုအဆင့်မြှင့်တင်ပေး လိုက်တဲ့အတွက် ဒေသအတွင်း ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကလည်း အားကောင်းလာမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု မောင်တောခရိုင် ပညာရေးမှူး

ဦးအုန်းမြင့်က ပြောသည်။ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ် အတွင်း မောင်တောမြို့နယ်တွင် အမကမူ မူလတန်းလွန် တစ်ကျောင်း၊ အထကခွဲမှ အထကအဖြစ်သို့ တစ်ကျောင်း၊ စုစုပေါင်းကျောင်း နှစ်ကျောင်းအဆင့်မြှင့်တင်ပေးနိုင်ခဲ့ သည်။

အလားတူ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် တွင် ကိုယ့်အားကိုးကိုး အမကမူ အမကခွဲအဖြစ်သို့ နှစ်ကျောင်း၊ အမကခွဲမှ အမကအဖြစ်သို့ တစ် ကျောင်း၊ အမကမူမူလတန်းလွန် အဖြစ်သို့ တစ်ကျောင်း၊ မူလတန်းလွန် မှ အလကခွဲအဖြစ်သို့ နှစ်ကျောင်း၊ အလကခွဲမှ အလကသို့ နှစ်ကျောင်း၊

အထကခွဲမှ အထကအဖြစ်သို့ နှစ် ကျောင်း၊ စုစုပေါင်းဘူးသီးတောင် မြို့နယ်တွင် ကျောင်းပေါင်း ၁၀ ကျောင်း အဆင့်မြှင့်တင်ပေးနိုင်ခဲ့ သည်။

တစ်ခရိုင်လုံးအနေဖြင့် မူလတန်း ကျောင်းခွဲ နှစ်ကျောင်း၊ အမက တစ်ကျောင်း၊ မူလတန်းလွန် နှစ်ကျောင်း၊ အလကခွဲ နှစ်ကျောင်း၊ အလက နှစ်ကျောင်း၊ အထက သုံး ကျောင်း၊ စုစုပေါင်းကျောင်းပေါင်း ၁၂ ကျောင်း အဆင့်မြှင့်တင်ပေးနိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-မြင့်မောင်စိုး၊ အောင်ကျော်ဦး၊ ဓာတ်ပုံ-သတ္တ



ထူးချွန်သူ အယောက် ၂၀ ကို ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်

မအူပင် ဇူလိုင် ၁

၂၀၁၇ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲတွင် ထူးချွန်စွာအောင်မြင် ခဲ့ကြသည့် ဂုဏ်ထူးရသူ အယောက် ၂၀ အား ဂုဏ်ပြုဆုငွေနှင့် ဂုဏ်ပြု ဆုတံဆိပ် ချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို မအူပင်မြို့နယ် လေးအိမ်စုကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ဇူလိုင် ၁ ရက်က ကျင်းပရာ လေးအိမ်စု မင်္ဂလာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဝိစိတ္တ သာရက ဩဝါဒစကား မြွက်ကြားပြီး မအူပင်မြို့နယ် ပညာရေးမှူး ဒေါ်သင်းသင်းမြိုင်နှင့် အထက(၁)မအူပင် ကျောင်းအုပ် ဆရာကြီး ဦးသိန်းထွန်း၊ မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဆရာ ခြင်ကျား(မအူပင်)၊ အလှူရှင် Jade ဦးခင်ထွန်းနှင့် အထက(လေးအိမ်စု) ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ငြိမ်းမြင့် တို့က ချီးမြှင့်စကား ပြောကြားသည်။



ထို့နောက် တာဝန်ရှိသူများက သုံး ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် သုံးဦး၊ နှစ် ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ငါးဦးနှင့် တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၂ ဦးတို့ နာရေးကူညီမှုအသင်း နာယက ဦးဇော်ဝေနှင့် Jade ဦးခင်ထွန်း အနေဖြင့် မြန်မာစာဂုဏ်ထူးရှင် မိသားစုတို့က ရွှေလက်စွပ်တစ်ကွင်းစီ ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သပြေထွန်း)

ဆောင်းပါး



ရဲညွန့်(မော်ကွန်း)

ကျောင်းများတွင် ငယ်စဉ်က မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ် ရှင်သန် ထက်မြက်စေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်သီချင်းကို နေ့စဉ် သီဆိုခဲ့ရပါသည်။ အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် အနိုင်ရ၍ နိုင်ငံတော်သီချင်း ထုတ်လွှင့်စဉ် အချိန်တိုင်းတွင်လည်း ကြက်သီးမွှေးညှင်းထဲပြီး မျက်ရည်ကျလောက်အောင် ပိတ်ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် အိုလံပစ်အားကစား ပြိုင်ပွဲတွင်လည်း မြန်မာနိုင်ငံတော်သီချင်း (ကမ္ဘာမကျေ) အား ဒုတိယအဖွဲ့အစည်း အကောင်းဆုံးသီချင်းအဖြစ် ရွေးချယ်သတ်မှတ်ခံခဲ့ရပါသည်။ သို့သော် ရုပ်ရှင်ရုံများ တွင် လူအချို့သည် နိုင်ငံတော်သီချင်းသံကြားလျှင် မတ်တတ်ရပ်ပြီး အရိုအသေပြု ဦးညွတ်ရကောင်းမွန် မသိအောင်ဖြစ်နေသည်ကို မြင်တွေ့ရပါ၍ များစွာ စိတ်မကောင်း ဖြစ်မိပါသဖြင့် နိုင်ငံတော်သီချင်းဖြစ်ပေါ် လာပုံကို မှတ်တမ်းများအရ တင်ပြလိုက်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရခါနီးအချိန် ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ဥက္ကဋ္ဌသခင်နုနှင့် ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းတို့ပါဝင်၍ မြန်မာနိုင်ငံတော် တိုင်းပြည်ပြု လွှတ်တော် ဆဋ္ဌမအကြိမ် အစည်းအဝေးမှ နိုင်ငံတော်အလံ၊ နိုင်ငံတော်သီချင်း၊ နိုင်ငံတော်တံဆိပ်များအတွက် စဉ်းစား ထောက်ခံရေးကော်မတီခန့်ထားရေးအတွက် အောက်ပါ လွှတ်တော်အမတ်များ ပါဝင်သည့်အဖွဲ့အား ဖွဲ့စည်း ခဲ့ပါသည်-

- ၁။ ဦးဘချို (သဘာပတိ)
- ၂။ ဦးအောင်ဇံဝေ
- ၃။ ဗိုလ်မှူးအောင်
- ၄။ မွန်ထွန်းရင်
- ၅။ ဗိုလ်အောင်ကြီး
- ၆။ ဒေါ်ခင်လှ
- ၇။ ဆရာလှမင်း
- ၈။ မိုင်းပွန်စော်ဘွားကြီး
- ၉။ ဒုဂါဇော်လွမ်း
- ၁၀။ ဦးဝမ်ကိုဟန်

သဘာပတိအဖြစ် တူရိယာဂီတပညာရှင်များ အားထားရာ တူရိယာပညာ၏ ဖခင်ဟုခေါ်လောက်သော ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဦးဘချိုအား ထားရှိရန် ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းက အကြံပြုခဲ့ပါသည်။ လွှတ်တော်ဆုံးဖြတ် ချက်အရ အထက်ပါကော်မတီတွင် လွှတ်တော်အမတ် မဟုတ်သော လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်သည့် ပညာရှင်များ ဖြစ်သည့် ပန်းချီဆရာ ဦးငွေကိုင်နှင့် ဦးအုန်းလွင်၊ ဂီတ ဘက်ဆိုင်ရာ ဦးဘသန်းနှင့် ဒဂုန်ဆရာတင်၊ အသံလွှင့် ဌာနခွဲဆိုင်ရာ ဦးခင်ဇော်နှင့် ဦးထင်ဖတ်တို့ ခြောက်ဦးကို

အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ထပ်မံဖြည့်စွက်ခဲ့ပါသည်။ တိုင်းပြည်ပြု လွှတ်တော် ဒုတိယအတွင်းဝန် ဦးစိန်၊ လက်ထောက် အတွင်းဝန် ဦးဘသောင်းတို့က အတွင်းရေးမှူးများအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသည်။ ဦးဘချိုနှင့် မိုင်းပွန်စော်ဘွားကြီး တို့ကျဆုံးသောအချိန်တွင် သခင်တင်နှင့် မိုးမိတ်စော်ဘွား ကြီးအား ပြောင်းလဲခန့်အပ်ခဲ့ပါသည်။

နိုင်ငံတော်အလံသီချင်းနှင့် တံဆိပ်ကော်မတီသည် အစည်းအဝေး ရှစ်ကြိမ်၊ ဆပ်ကော်မတီအစည်းအဝေး လေးကြိမ်ကျင်းပခဲ့ပြီး ကော်မတီမှ ပြဋ္ဌာန်းသတ်မှတ်ချက် များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

- (က) တိုင်းရင်းသားအားလုံးတို့ လက်ခံနိုင်သည့် နိုင်ငံတော်သီချင်းဖြစ်ရန်။
- (ခ) တိုင်းရင်းသားအားလုံးတို့၏ စိတ်ဓာတ်ကို ထူးခြားစွာ တက်ကြွစေနိုင်မည့် စကားသားနှင့် အသံအသွားအလာဖြစ်ရန်။
- (ဂ) ကာလပေါ်သီချင်းများနှင့် ကွဲပြားခြားနားသည့် သီချင်းဖြစ်စေရန်။
- (ဃ) ၎င်းသီချင်းများမှာ တစ်မိနစ်ခွဲနှင့် နှစ်မိနစ် အတွင်း ပြီးဆုံးစေရန်။ ထို့အပြင် သီချင်း စာသားများ ရှာဖွေရာတွင် အောက်ပါအချက် တို့လည်း ပါရှိရန် ပြဋ္ဌာန်းသတ်မှတ်ပေးပါသည်-
- (၁) ဤနိုင်ငံသည် ငါတို့ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံ ဖြစ်သည်။
- (၂) ဤနိုင်ငံသည် ငါတို့၏ဇာတိ၊ ငါတို့၏ အိမ်အိမ်၊ ခြံမြေတည်ရာ ငါတို့၏ ခေါင်းချရာ အရပ်။
- (၃) ဤနိုင်ငံကို ငါတို့ချစ်ခင်လေးမြတ်သည်။
- (၄) လက်ရုံး(ရာထောင်) နှလုံး (ရာထောင်) သုံး၍ အသက်စွန့်ကာ ကာကွယ်မည်။
- (၅) ဤနိုင်ငံ၏ ဂုဏ်ကျက်သရေ ဘုန်းတန်ခိုး တေဇာ(အာဏာ)ကို နေဝန်းကဲ့သို့ ထွန်း(လင်း)တောက်(ပ)အောင် စွမ်းဆောင် မည်။
- (၆) ငါတို့တိုင်းရင်းသား တစည်းတလုံးတည်း ဖြစ်သည်။
- (၇) နိုင်ငံတော်အမြတ်တည်တံ့အောင် စွမ်း ဆောင်မည်။

နိုင်ငံတော်သီချင်းမှာ အထက်ဖော်ပြပါ စည်းကမ်း ချက်များနှင့် ညီညွတ်ရမည်ဖြစ်သောကြောင့် ပြီးမြောက် အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မလွယ်ကူကြောင်း တွေ့ရ ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ တူရိယာဂီတအဖွဲ့ချုပ် ကိုယ်စားလှယ် များဖြစ်သည့် ဦးဘသန်းနှင့် ဒဂုန်ဆရာတင်အဖွဲ့ဝင်များက ရေးသားတင်ပြသော သီချင်း ၁၂ ပုဒ်အား စစ်ဆေး

စိစစ်ပါသည်။ သို့သော် ကျေနပ်ဖွယ်မရရှိသေးသဖြင့် ပိုမိုကောင်းမွန်သော သီချင်းရရှိစေရန် မြန်မာနိုင်ငံတူရိယာ ဂီတအဖွဲ့ချုပ်ကြီးအား ရေးသားသီကုံး၍ ကြီးကြပ်ပြင်ဆင် ပေးရန် ဖိတ်ကြားခဲ့ပါသည်။

သဘာပတိက နိုင်ငံတော်သီချင်းအတွက် ထိုစဉ်က အမျိုးသားသီချင်းအဖြစ် သုံးစွဲလျက်ရှိသော တို့ပမာအစည်း အရုံးသီချင်း၏ သံစဉ်အသွားအလာကို လူများ ကြိုက်နှစ် သက်သုံးစွဲနေသောကြောင့် ထိုသီချင်း၏ သံစဉ်အသွား အလာကိုယူ၍ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော်သဘောနှင့် ဆီလျော်သော စာသားများကို ထည့်သွင်းသင့်ကြောင်း ပြောဆိုရာ ကော်မတီမှ သင့်လျော်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် စာသားများ ရှာဖွေရန် ဦးခင်ဇော်နှင့် တူရိယာ ဂီတအဖွဲ့ချုပ်ကိုယ်စား ဒဂုန်ဆရာတင်တို့အား ကော်မတီ က တာဝန်ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။

၁၉၄၇ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသော လွှတ်တော်အစည်းအဝေး၌ အောက်ဖော်ပြပါ နိုင်ငံတော်သီချင်းနှင့် စာသားအပြည့်အစုံကို ဆရာတင်က တင်ပြပါသည်။ ယင်းသီချင်းကို တူရိယာနှင့် သီဆိုတီးမှုတ်ပြ နိုင်ရန်အတွက် လွှတ်တော်အစည်းအဝေးကို တစ်လွှတ်တော်လုံး ကော်မတီအစည်းအဝေးအဖြစ် ပြောင်းလဲကျင်းပပါသည်။ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်တကွ ကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်အားလုံးက နားထောင်လက်ခံခဲ့ပါသည်။

သီချင်းစာသားမှာ-
အမျိုးသားရေး၊ ကြီးပမ်းစို့လေ၊ ဒို့ပြေ-ဟေ့-ဒို့မြေ။
အရှေ့ကနေဝန်း ထွန်းသစ်စပုံသို့၊ ဒို့ဆောင်သမျှ အောင်ရ မည်မှာ မလွဲပေ။ ဒို့ပြေ၊ ဟေ့-ဒို့မြေ။ ဒို့ပြည်ထောင်စုပေ။
ဒို့တော့ရဲ့ပြေ၊ ဒို့တော့ရဲ့မြေ၊ တိုင်းရင်းသားအမွေ။
(ကမ္ဘာမကျေ၊ မြန်မာပြည်၊ ဒို့ ဘိုးဘွား အမွေစစ်မို့၊ ချစ်မြတ်နိုးပေ)။

ဒါဒို့မြေ၊ ဒါဒို့ပြေ၊ ဒို့ကိုယ်ပိုင်မြေ၊ ဒို့ဘိုးဘွားအမွေ စစ်မို့ ချစ်မြတ်နိုးပေ။ ဒို့ပြေ၊ ဒို့မြေ၊ အကျိုးကို ကာကွယ် သည်ပိုးမလေ၊ ဒို့ပြည်ထောင်စုအမွေ။ အဘိုးတန် ဤမြေ၊ ဒို့ တာဝန်ပေ။

၁၉၄၇ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပ သည့် မြန်မာနိုင်ငံတော် တိုင်းပြည်ပြု လွှတ်တော်တတိယ သခင်တင် တင်သွင်းထားသည့် သီချင်းသွားကို ဦးခင်မောင် ကလေး (မန္တလေးမြို့မ အနောက်တောင်ပိုင်း)က မြန်မာ နိုင်ငံ ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံ အခြေခံဥပဒေရည်ရွယ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီရန် တရားမျှတခြင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်း၊ ညီမျှခြင်း များပါဝင်ပြီး တစ်ဦးတစ်ယောက် လွတ်လပ်ခြင်းသည် ကျန်လူပေါင်းများစွာ မလွတ်လပ်ခြင်းမျိုး မဖြစ်စေဘဲ အများသူငါ ငြိမ်းချမ်း၍ သာတူညီမျှအခွင့်အရေးရရှိရမည် ဆိုသော အဓိပ္ပာယ်စာသားများပါအောင် ပြင်ဆင်ချက်

ပန်းတစ်ခင်း စမ်းတစ်စင်းရယ်နဲ့

- ❁ စိတ်ကူးရယ်ချိုချို
ပန်းကိုလို ပန်းကိုပျိုး၊
စံနမူ မြတ်နလုံး
အပြုံးကွပ်ရိုး။
- ❁ မွှေးမွှေးရယ် ကြူကြူ
လေယူရာ ကြည်ကြည်မွေ၊
ပန်းကိုခင် ပန်းကိုစိုက်
ပန်းကြိုက်သူတွေ။
- ❁ ပန်းပြေရယ် ပုံပုံ
ပန်းရိပ်မြဲ ရောင်စုံခင်း၊
ပြုံးအစဉ် မေတ္တာဖွဲ့
လှတဲ့မြင်ကွင်း။
- ❁ ပန်းလေပြည် ချိုချိုမွှေး
ဆိုဆိုတေး သံသာစဉ်
ပန်းရိပ်လွင်ပြင်။
ပန်းတစ်ခင်းရယ်နဲ့
စမ်းတစ်စင်း စီးသံလွင်
တူပျော်ယှဉ် အေးရိပ်ပွား၊
ဒေသမြေပေါ်မှာဖြင့်
အခြေချနေပျော်ပါလို့
သွေးချင်းဖော် ချစ်ပြုံးပန်းတွေနဲ့
(အလိုကွယ်) ငြိမ်းချမ်းစေသား။ ။

(ဖိုလေးရဲလုံး သောင်းကိုကို)

တင်သွင်းပြီး ဦးခင်မောင်ကလေးနှင့် ဦးတင်(မြန်အောင်) တို့က အောက်ပါအတိုင်း နိုင်ငံတော်သီချင်းအား သီဆိုပြ၍ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များမှ နားဆင်ပြီး လက်ခံအတည်ပြုခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်သီချင်းမှာ-
“တရားမျှတ၊ လွတ်လပ်ခြင်းနဲ့မသွေ၊ ဒို့ပြေ၊ ဒို့မြေ၊ များလှသလိမ့်၊ ငြိမ်းချမ်းစေဖို့ ခွင့်တူညီမျှ၊ ဝါဒဖြူစင်တဲ့ပြေ၊ ဒို့ပြေ၊ ဒို့မြေ၊ ပြည်ထောင်စုအမွေ အမြဲတည်တံ့စေ၊ အဓိဋ္ဌာန်ပြုပေ၊ ထိန်းသိမ်းစို့လေ။
(ကမ္ဘာမကျေ၊ ဗမာပြေ၊ ဒို့ဘိုးဘွားအမွေစစ်မို့၊ ချစ်မြတ်နိုးပေ)။

ပြည်ထောင်စုကို အသက်ပေးလို့ ဒို့ကာကွယ်မလေ၊ ဒါဒို့ပြေ၊ ဒါဒို့မြေ၊ ဒို့ပိုင်နက်မြေ၊ ဒို့ပြေ၊ ဒို့မြေ အကျိုးကို ညီညာစွာ၊ ဒို့တော့၊ ထမ်းဆောင်ပါစို့လေ၊ ဒို့တာဝန်ပေ၊ အဘိုးတန်မြေ။

၁၉၄၇ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသော မြန်မာနိုင်ငံတော် တိုင်းပြည်ပြုလွှတ်တော် တတိယညီလာခံ ဆဋ္ဌမအကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်သီချင်းအား လွှတ်တော်မှ သဘောတူအတည် ပြုခဲ့သည်။ နိုင်ငံတော်သီချင်း ပေါ်ပေါက်လာပုံမှာ လွယ်ကူစွာ ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံခေါင်း ဆောင်ကြီးများ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာရှင်များ စုပေါင်း ရေးသားခဲ့ပြီး လွှတ်တော်အဆင့်ဆင့်တွင် တင်ပြကာ အတည်ပြုဆောင်ရွက်ခဲ့ရာမှ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါ သည်။ ကမ္ဘာမကျေသမျှ ကာလပတ်လုံး ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုများ ဤမြေတွင် အခွန်ရှည်စွာ လက်တွဲနေထိုင်ရမည့် ပြည်ထောင်စုအမွေဖြစ်ကြောင်း စိတ်တွင်စွဲမြဲစွာ လိုအပ်လှပေသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသားများ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ရှင်သန်နိုးကြွစေရန်နှင့် နိုင်ငံတော်သီချင်း ကို တန်ဖိုးထားလေးစားစေရန်ရည်ရွယ်၍ တင်ပြလိုက် ရပါသည်။ ။

ပြည်တွင်းရေးရာ

အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများဖိရိမ်း ကျင်းပရေးကော်မတီသစ်ဖွဲ့စည်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပြည်သူများ၏အသံ ပိုမိုပါဝင်ရန်လိုအပ်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁

ပထမအကြိမ်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ (CSO) ဖိရိမ်းကျင်းပရေးကော်မတီ လုပ်ငန်းတာဝန် လွှဲပြောင်းခြင်းနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များဆွေးနွေးခြင်း အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများဖိရိမ်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဇွန် ၂၆ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့ YMCA ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများမှ CSO ကိုယ်စားလှယ် ၂၀၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ငါးရက်တာကျင်းပသည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် လုပ်ငန်းကော်မတီသစ် ရွေးချယ်ခြင်း၊ ပထမအကြိမ် ဖွဲ့စည်းထားသည့် ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းစဉ်များလွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းနှင့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများဖိရိမ်း၏ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် (TOR) ရေးဆွဲခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပထမအကြိမ် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ တာဝန်ခံ ဦးသွင်လင်းအောင်က “ပြီးခဲ့တဲ့ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများဖိရိမ်းမှာ ကျွန်တော်တို့တွေက စာတမ်းတွေ မတင်နိုင်ခဲ့ဘူး။ ကျွန်တော်တို့က ဒေသအလိုက်၊ လူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲတွေလို ဘောင်နဲ့ လုပ်ရတာမဟုတ်ဘူး။ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းက တစ်ပြည်လုံးမှာရှိနေတယ်။ တစ်ပြည်လုံးမှာ ဖြန့်လုပ်ရတဲ့အခါကျတော့ အချိန်ယူရတယ်။ အားလုံးမပါဝင်နိုင်ခဲ့ရင် လုပ်ငန်းစဉ်ကလည်း မကျေနပ်မှုတွေရှိနိုင်တယ်။ အချိန်ကိုမြန်လို့မရတော့ လုပ်ငန်းစဉ်တို့ဖိရိမ်း တစ်ခုကိုပဲလုပ်နိုင်ခဲ့တယ်။ ဒါကြောင့် လုပ်ငန်းစဉ်ပုံထွက်လာတယ်။ (၂၀)ရာစုပင်လုံ ဒုတိယအစည်းအဝေးအတွက် ကျွန်တော်တို့မှာ မူဝါဒတွေ၊ စာတမ်းတွေ မထွက်လာဘူး။ အခုကနေပြီးတော့ ကော်မတီသစ်က ဆက်လုပ်ပြီဆိုရင် စာတမ်းတွေ၊ မူဝါဒတွေထွက်အောင် လုပ်ဆောင်သွားနိုင်မှာပါ” ဟု ပြောသည်။

ပထမအကြိမ် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများဖိရိမ်းကို ပြီးခဲ့သည့် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်နှင့် ၂၅ ရက်တို့တွင် နေပြည်တော်၌ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သောကြောင့် အရပ်ဘက်



ဇွန် ၃၀ ရက်က YMCA တွင် ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ။

အဖွဲ့အစည်းများဖိရိမ်း ကျင်းပရေးကော်မတီကို အသစ်ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းခြင်းဖြစ်သည်။

ကော်မတီသစ်အဖွဲ့ဝင် ဦးစိုးဌေး (မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး)က “ဒီအစည်းအဝေးမှာ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း လာတယ်။ သူလာတဲ့အချိန်မှာ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC)ရဲ့ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် TOR ထဲမှာ ကျွန်တော်တို့ CSO မပါဘူး။ ဒါပေမယ့် သူပြောသွားတယ်။ အရပ်ဘက်လူအဖွဲ့အစည်းတွေအနေနဲ့ ဒီလိုဖိရိမ်းတွေကနေပြီးတော့ စာတမ်းတစ်စောင်ထုတ်ပါ။ တကယ့်ဝုဏ်သိက္ခာရှိပင်လုံမှာ တက်ဖတ်ပါဆိုတာမျိုး ပြောသွားတာရှိတယ်။ UPDJC ရဲ့ TOR ထဲမှာမပါပေမယ့် လက်ရှိဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဦးဆောင်တဲ့အစိုးရက အရပ်ဘက် လူအဖွဲ့အစည်းတွေပေါ်မှာ အသိအမှတ်ပြုပြီး တော့ ဒီကအသံတွေကို သူတို့မျှော်လင့်နေတယ်ဆိုတာကို ထင်ထင်ရှားရှားတွေ့ရတယ်။ အဲဒီထွက်ပေါက်ကနေပြီး ကျွန်တော်တို့ ပြည်သူလူထုက လက်ရှိဒီငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်မှာ ဒီ CSO တွေအနေနဲ့ အားကျိုးမာန်တက် ပါဝင်မှာပါ” ဟု ပြောသည်။

ပထမအကြိမ် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ (CSO) ဖိရိမ်းကျင်းပရေးကော်မတီတွင် ကော်မတီဝင် ၄၃ ဦးပါဝင်ပြီး ယခု အသစ်ထပ်မံဖွဲ့စည်းသည့် ကော်မတီသစ်တွင် ကော်မတီဝင် ၄၀ ပါဝင်သည်။

CSO ဖိရိမ်းဆွေးနွေးပွဲရလဒ်များကို ဖိရိမ်းနောက်ဆုံးနေ့ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ကျင်းပပြည်နယ်မှ CSO ကိုယ်စားလှယ် နော်ဒွယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး CSO ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုးဌေး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ ဦးသွင်လင်းအောင်၊ နော်မူးဖောထွေးတို့က ဖိရိမ်းကျင်းပခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အချက်အလက်များ၊ ငွေစာရင်းရှင်းတမ်းများကိုမီဒီယာများသို့ ရှင်းလင်းခဲ့ပြီး အချောသပ်ဆုံးဖြတ်ချက်များကို မကြာမီ ထုတ်ပြန်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဦးသွင်လင်းအောင်က “UPDJC အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ထဲမှာ ကျွန်တော်တို့ ပါဝင်ခွင့်မရဘူး။ ဒေသအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲတွေမှာ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တွေက ဦးဆောင်ကျင်းပခွင့်ရတယ်။ လူမျိုးအလိုက်ကို တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တွေနဲ့ ပါတီတွေက ဦးဆောင်ကျင်းပခွင့်ရတယ်။ အကြောင်း

အရာအလိုက်က ကျွန်တော်တို့ပေါ့။ အဲဒီက ဆွေးနွေးချက်တွေကို သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ယူထားတဲ့ လုပ်ငန်းကော်မတီတွေဆီပို့ရတယ်။ အဲဒီမှာ ဘာဖြစ်လဲဆိုတော့ အဲဒီကော်မတီတွေထဲမှာ အခြားအစိုးရ၊ ပါတီနဲ့ လက်နက်ကိုင်တွေက ပါဝင်ခွင့်ရပြီး သူတို့သယ်လာတဲ့ အချက်အလက်တွေကို သူတို့က ပြန်တည်းဖြတ်ရတော့ အားသာချက်ရှိတယ်” ဟု ပြောသည်။

ယခုဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် ဒုတိယအကြိမ် CSO ကော်မတီတွင် မြို့နယ်၊ ခရိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်ဆင့် မှ ရွေးချယ်ထား၍ တစ်နိုင်လုံးရှိ CSO များ၏ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ကို ကိုယ်စားပြုနေပြီး ကိုယ်စားပြုမှု အားကောင်းမှသာလျှင် ဒီမိုကရက်တစ်ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ဖြစ်လာရန် CSO များ သိက္ခာရှိရှိ ပါဝင်ဆွေးနွေးနိုင်မည်ဟု ရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

“ကျွန်တော်တို့ CSO တွေက ပြည်သူအတွက် အလုပ်လုပ်တယ်။ ပြည်သူအတွက် အလုပ်လုပ်နေတယ်ဆိုရင် ပြည်သူက ဘာဖြစ်ချင်လဲဆိုတဲ့ အသံကို ကျွန်တော်တို့ နားထောင်ရမယ်။ ဘာဖြစ်ချင်တာလည်း မသိရင် ဘယ်လောက်ပဲလုပ်ပေးလုပ်ပေး သူတို့လိုအပ်တာနဲ့ ကိုယ်ပေးတာမကိုက်ညီခင် ကူညီတာမရောက်ပါဘူး။ ပြည်သူပါဝင်နိုင်ဖို့ ပြည်သူပါဝင်မှုကို မြှင့်တင်သင့်တယ်လို့ ကျွန်တော်ပြောချင်ပါတယ်” ဟု ဦးသွင်လင်းအောင်က ပြောသည်။

အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပရာတွင် လူမျိုးအလိုက်၊ ဒေသအလိုက်၊ အကြောင်းအရာအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပခွင့်ရပြီး အကြောင်းအရာအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများတွင် CSO များက ဦးဆောင်၍ ကျင်းပခွင့်ရသည်။ အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲများမှ ရရှိလာသည့် ကဏ္ဍအသီးသီးအတွက် မူဝါဒနှင့် စာတမ်းများကို ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၀)ရာစုပင်လုံ အစည်းအဝေးသို့ တင်သွင်း၍ သဘောတူညီသည့်အချက်များအား ပြည်ထောင်စုသဘောတူချုပ်တွင် ထည့်သွင်းခြင်းဖြစ်သည်။

သတင်း-ရဲခေါင်ညွန့်၊ သန့်စင်ဝင်းဓာတ်ပုံ-ဖိုးထောင်



ကျောဖုံးမှ

ထိုသို့ နေရပ်ပြန်လာသည့် မြန်မာအလုပ်သမားများအား ကရင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန့်ဇင်အောင်၊ မြဝတီခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထူးလွင်၊ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး အောင်နိုင်ထွန်း၊ မြဝတီရှေ့တန်းမှူး ဗိုလ်မှူး အောင်ကိုင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးပြီးဇော်တို့ကို အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ နယ်ခြားစောင့်တပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အလုပ်သမား လူဝန်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ခရိုင်ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ Rescue လူမှုကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ ပူးပေါင်းပြီး မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် နေအိမ်အရောက် ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိပြီး မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဌာနမှလည်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ နေရပ်ပြန်ရန် အခက်အခဲရှိသူများအား ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ Rescue လူမှုကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့၊ ချုပ်(မြဝတီ)မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အခြားသောမြို့နယ်များမှ မြန်မာနိုင်ငံ Rescue လူမှုကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများ ပူးပေါင်းပြီး မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် နေအိမ်အရောက် ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိပြီး မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဌာနမှလည်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

အိတ်ပစ်မှ

ပြိုင်ပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ အမျိုးသား အမျိုးသမီး ၁၀၀ ကျော် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။ အမျိုးသား ကာယဗလမောင်ပြိုင်ပွဲတွင် (၅၀)နှစ်အထက် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သူ ၁၄ ဦးတွင် ပထမဆုကို ခါးနံပါတ်(၇) ဦးအောင်ဇော်လင်းက လည်းကောင်း၊ အငယ်တန်း ကာယဗလမောင်ပြိုင်ပွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်သူ ၂၀ တွင် ပထမဆုကို ခါးနံပါတ်(၁၇) အောင်မြင်သိန်းက လည်းကောင်း၊ အလွတ်တန်း ကာယဗလမောင်ပြိုင်ပွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်သူ ကိုးဦးတွင် ပထမဆုကို ထွန်းထွန်းအောင်က လည်းကောင်း၊ အမျိုးသား Man Sport Physique ပြိုင်ပွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်သူ ၂၀ တွင် ကျော်ထက်အောင်က လည်းကောင်း ရရှိခဲ့သည်။

အမျိုးသမီးကာယကြံ့ခိုင်မှု Model Physique ၁၆၀ စင်တီမီတာအောက်ပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သူ ခုနစ်ဦးတွင် ပထမဆုကို သန္တာဦးက လည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီး ကာယကြံ့ခိုင်မှု Model Physique ၁၆၀ စင်တီမီတာအထက် ပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သူ ငါးဦးတွင် ပထမဆုကို အင်ကြင်းသန့်ဇင်က လည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီး ကာယကြံ့ခိုင်မှု Athletic Physique ပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်

ယှဉ်ပြိုင်သူ သုံးဦးတွင် ပထမဆုကို နှင်းနှင်းအေးကလည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီးကာယကြံ့ခိုင်မှု Model Physique အလွတ်တန်းပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သူ သုံးဦးတွင် နန်းလောင်ခမ်းက လည်းကောင်း ရရှိခဲ့သည်။

“အပြိုင်ပွဲက အာရှပွဲအတွက် ရွေးတဲ့ပြိုင်ပွဲမို့ အကောင်းဆုံးကြီးစားပြီး လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်တာပါ။ ဆုရရှိတဲ့အတွက် ကိုယ်ကြိုးစားသလောက် ကိုယ်ပြန်ရတဲ့ အတွက်လည်း အတိုင်းမသိမ်းသာပါတယ်” ဟု အမျိုးသမီး ကာယကြံ့ခိုင်မှု Model Physique အလွတ်တန်းပြိုင်ပွဲအတွက် ပထမဆုရရှိသူ နန်းလောင်ခမ်းက ပြောသည်။

ပြိုင်ပွဲတွင် အမျိုးသား အမျိုးသမီး ပထမဆုရရှိသူများအား ဆုငွေကျပ် သုံးသိန်း၊ ဒုတိယဆု ကျပ် နှစ်သိန်း၊ တတိယဆု ကျပ်တစ်သိန်းနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု ငါးသောင်းစီ အသီးသီးပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည့် အမျိုးသား အမျိုးသမီး အားကစားမောင်မယ်များထဲမှ ဩဂုတ် ၂၀ ရက်တွင် ကိုရီးယားနိုင်ငံ ဆိုးမြို့၌ ကျင်းပမည့် ကာယဗလမောင်နှင့် အမျိုးသမီးကာယကြံ့ခိုင်မှု ပြိုင်ပွဲအတွက် ပဏာမရွေးချယ်သွားမည်ဟု သိရသည်။

သတင်း-ခင်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-မိချိုက်ဟန်

မြန်မာမှ

အနိုင်ကစားနိုင်ရန် လိုအပ်နေခြင်းဖြစ်သည်။ အုပ်စုနောက်ဆုံးပွဲများအဖြစ် ယနေ့ညနေ ၃ နာရီတွင် ဟောင်ကောင်ယူ-၂၂ အသင်းနှင့် ကမ္ဘောဒီးယားယူ-၂၂ အသင်း၊ ညနေ ၆ နာရီတွင် မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းနှင့် ဂျပန်တက္ကသိုလ်အသင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ အိမ်ရှင်မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းနှင့် ဂျပန်တက္ကသိုလ်အသင်းသည် အုပ်စုဒုတိယပွဲအပြီးတွင် ခြောက်မှတ်စီရရှိထားသောကြောင့် အုပ်စုနောက်ဆုံးပွဲမှာ ချန်ပီယံဆုအတွက် အဆုံးအဖြတ်ဖြစ်လာခြင်းဖြစ်သည်။

ယခုပြိုင်ပွဲတွင် အသင်းများအမှတ်တူနေပါက ရိုးကွာခြားချက် စည်းမျဉ်းဖြင့် ဆုံးဖြတ်မည်ဖြစ်ရာ ရိုးကွာခြားချက်နည်းနေသည့် မြန်မာအသင်းသည် သရေကျ၍မရတော့ဘဲ နိုင်ပွဲရယူနိုင်မှသာ ချန်ပီယံဆုရယူနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းသည် အုပ်စုပွဲများတွင် ကမ္ဘောဒီးယားယူ-၂၂ အသင်းကို လေးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ ဟောင်ကောင်ယူ-၂၂ အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့ပြီး ဂျပန်တက္ကသိုလ်အသင်းမှာမူ ဟောင်ကောင်ယူ-၂၂ အသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ ကမ္ဘောဒီးယားယူ-၂၂ အသင်းကို ငါးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရထားသည်။ ဟောင်ကောင်နှင့် ကမ္ဘောဒီးယားအသင်းတို့မှာ အမှတ်မရသေးသောကြောင့် ချန်ပီယံဆုမျှော်လင့်ချက်အဆုံးသတ်ခဲ့ရပြီး ဂုဏ်သိက္ခာပိုင်းအတွက်သာ ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပထမဆုရအသင်းအား ဒေါ်လာ ၁၀၀၀၀ နှင့် ချန်ပီယံဆုလေး၊ ဒုတိယဆုရအသင်းအား ဒေါ်လာ ၅၀၀၀ ချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် ပြိုင်ပွဲတစ်လျှောက် အကောင်းဆုံး ဘောလုံးသမားဆုနှင့် သွင်းဂိုးအများဆုံးဆုတို့ကိုလည်း ချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်သည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော် ဓာတ်ပုံ-ဖိုးညွန့်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ရုံးအဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲကျင်းပ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေး

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ရုံးအဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီက အောင်မြေသာစံမြို့နယ် မန္တလေးတောင်ခြေ (၉) လမ်းနှင့် (၇၀/၇၃) လမ်းကြားရှိ အဆိုပါအဆောက်အအုံသစ်၌ ကျင်းပရာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်သည်။

အခမ်းအနားသို့ တိုင်းဒေသကြီး သံယနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မစိုးရိမ်တိုက် ပါဠိနယုပဒေသာကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝိစိတ္တဘိဝံသနှင့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာခင်မောင်ဌေးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လွှတ်တော်ရုံးမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အလှူရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ဆရာတော်၊ သံဃာတော် ၁၀၈ ပါးတို့အား ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အလှူရှင်များက ဆွမ်းလောင်းလှူကြပြီး ဆရာတော်ကြီးများက ရွတ်ပွားချီးမြှင့်တော်မူသည့် အောင်ဂါထာတော်မြတ်ကို နာယူကြည်ညိုကြသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်အဆောက်အအုံသစ်အား တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ မန္တလေးမြို့တော်ဝန် စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး ဒေါက်တာရဲလွင်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်မြမင်းသက်နွယ်နှင့် ဒေါ်သီတာငြိမ်းတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်



ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌတို့က တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဆိုင်ရာအား စက်လက်နက်ပစ္စည်း ဖွင့်လှစ်ကြပြီး အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းကြသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်တို့က လွှတ်တော်အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် သစ်ပင်များစိုက်ပျိုးကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အဖွဲ့အစည်းဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် လွှတ်တော်ရုံး မျက်နှာစာတွင် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ လွှတ်တော်ရုံးအဆောက်အအုံသစ်အတွင်း တည်ထားကိုးကွယ်မည့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်အား ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များက အနေကဇာ

တင်လှူပူဇော်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး သံယနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြ၍ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်တို့ ရွတ်ပွားချီးမြှင့်တော်မူသည့် ပရိတ်တရားတော်မြတ်ကို နာယူကြည်ညိုကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့နောက် လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချအမျှပေးဝေကြပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ရန်ကုန်-မန္တလေး ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး၏ လမ်းပိုင်းသုံးပိုင်းနှင့် တံတားတစ်စင်းဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

ရန်ကုန်-မန္တလေး ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးကို BOT စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် နှစ်လမ်းသွားမှ လေးလမ်းသွားအဆင့်မြှင့်တင်ပြီးစီးခဲ့သည့် ကတ္တရာကွန်ကရစ်လမ်းပိုင်းသုံးပိုင်းနှင့် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးပေါ်ရှိ တံတားတစ်စင်းကို ယနေ့ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

လမ်းပိုင်းသုံးပိုင်းမှာ မိတ္ထီလာ-မန္တလေးလမ်းပိုင်း၊ ရေတာရှည်-ပျဉ်းမနား-ရမည်းသင်းလမ်းပိုင်း၊ ပဲခူး-ညောင်လေးပင်လမ်းပိုင်းတို့ဖြစ်ပြီး တံတားအမှတ်(၃/၁၂၂) တုန်ကန်ချောင်းတံတားကို ယနေ့ဖွင့်လှစ်ခဲ့ရာ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင် တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

ရန်ကုန်-မန္တလေး ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးသည် ရန်ကုန်မှ မန္တလေးအထိ ၄၂၂ မိုင် ၅ ဖာလုံရှည်ပြီး ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မက်စ်ဟိုက်ဝေးကုမ္ပဏီ၊ ရွှေသံလွင်ကုမ္ပဏီ၊ ဟိုက်စတားကုမ္ပဏီ၊ ကမ္ဘောဇကုမ္ပဏီ၊ အိုရီယန်တယ်ဟိုက်ဝေးကုမ္ပဏီ၊ ယုနေကုမ္ပဏီ၊ သော်တာဝင်းကုမ္ပဏီတို့က BOT စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။

ယနေ့ဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် လမ်းပိုင်းသုံးပိုင်းအနက် မိတ္ထီလာ-မန္တလေးလမ်းပိုင်းကို သော်တာဝင်းကုမ္ပဏီက လည်းကောင်း၊ ရေတာရှည်-ပျဉ်းမနား-ရမည်းသင်းလမ်းပိုင်းကို အိုရီယန်တယ်ဟိုက်ဝေးကုမ္ပဏီကလည်းကောင်း၊ ပဲခူး-ညောင်လေးပင်လမ်းပိုင်းကို ရွှေသံလွင်ကုမ္ပဏီကလည်းကောင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး တံတားအမှတ်(၃/၁၂၂) တုန်ကန်ချောင်းတံတားကို ဟိုက်စတားကုမ္ပဏီကလည်းကောင်း တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက "ဒီလိုလမ်း/တံတားတွေကို ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် အရေအတွက်သာမက အရည်အသွေးမီ လမ်းများဖြစ်အောင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက စီမံကြီးကြပ်ပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူများ လိုရာခရီးကို ချောချောမွေ့မွေ့မြန်မြန်ဆန်ဆန်ရောက်ရှိအောင်၊ လုံခြုံစွာသွားလာနိုင်အောင်နဲ့ ပြည်သူများ အချိန်တိုအတွင်း များများအကျိုးရှိရှိသုံးနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။"

"အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း အတွေ့အကြုံများစွာရရှိပါတယ်။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကလည်း အဆောက်အအုံ၊ လမ်း/တံတားများနဲ့ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ပြည်သူများအတွက် အချိန်တိုအတွင်းပြီးစီးပြီး အသုံးပြုနိုင်အောင်နဲ့ အရည်အသွေးကောင်းမွန်အောင် ဦးတည်ချက်များနဲ့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်



ပါတယ်။ ရှေ့ဆက်ပြီးလည်း ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် သွားလမ်းသာလို့ လာလမ်းပြောင်ဖြူစေဖို့ နေရေးထိုင်ရေးအဆင်ပြေစေဖို့ တတ်ကျွမ်းတဲ့ အင်ဂျင်နီယာအတတ်ပညာနဲ့ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်ပေးနေမှာဖြစ်ပါတယ်"ဟု ပြောကြားသည်။

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ၂၀၃၀ ခုနှစ်တွင် လက်ရှိလိုမီတာ ၄၂၁၂ ရှိ လမ်းများကို ASEAN CLASS III ၁၈ ပေအကျယ် ကတ္တရာကွန်ကရစ်လမ်းအဆင့်အနည်းဆုံးရောက်ရှိရေး၊ တံတားများအားလုံး ၂၄ ပေအကျယ် နှစ်လမ်းသွားကွန်ကရစ်တံတား/သံပေါင်တံတားအဆင့်အနည်းဆုံးရောက်ရှိရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မြို့ပေါင်း ၃၃၀ ကျော်သည် စနစ်ကျနသော Urban Planning အဖြစ် အတွက်ချတည်ဆောက်ပြီးဖြစ်သည့် မြို့များဖြစ်ရေးနှင့် အဆိုပါမြို့များအားလုံးတွင် အစိုးရပိုင်းနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင်းဆိုင်ရာများမှ တည်ဆောက်မည့် အိမ်ခန်းတစ်သန်း တည်ဆောက်ပြီးစီးရေးတို့ကိုလည်း Mission ချမှတ်ကာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။

ရန်ကုန်-မန္တလေး ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးမှ ရေတာရှည်-ပျဉ်းမနား-ရမည်းသင်းလမ်းပိုင်း (၈၅ မိုင် ၂ ဖာလုံ)ကို အိုရီယန်တယ်ဟိုက်ဝေးကုမ္ပဏီက BOT စနစ်ဖြင့် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် မိုင် ၄၀ အား လေးလမ်းသွားကတ္တရာကွန်ကရစ်လမ်းပိုင်းအဖြစ် ဖောက်လုပ်ခဲ့ပြီး ယင်းကုမ္ပဏီ၏ Holding Company ဖြစ်သော National Infrastructure Holding Company Limited နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေသည့် Shell ဇာနည်ပညာနှင့် Bituipmen ကို အသုံးပြုပြီးလည်းကောင်း၊ SANY Machinery ၏ လမ်းဖောက်လုပ်ရာတွင် လိုအပ်သည့် Road Equipment Complete

တို့ကိုအသုံးပြုလျက် နိုင်ငံတကာစံနှုန်းနှင့်အညီ ဖောက်လုပ်ခဲ့ကာ ယခုလိုဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ကျန်လမ်းအပိုင်းကို ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် အပြီးဖောက်လုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ယင်းကုမ္ပဏီမှ စီမံကိန်းဒါရိုက်တာ ဦးတင်ကိုက ရှင်းပြသည်။

ထို့ပြင် အိုရီယန်တယ်ဟိုက်ဝေးကုမ္ပဏီအနေဖြင့်

မန္တလေး-လားရှိုး-မုဆယ်-နန့်ခမ်းလမ်းပိုင်း၊ သီပေါ-ကွမ်းလုံ-ချင်းရွှေတော်လမ်းပိုင်းနှင့် ရန်ကုန်-ပုသိမ် လမ်းပိုင်းများတွင် BOT စနစ်ဖြင့် တာဝန်ယူဖောက်လုပ်လျက်ရှိပြီး လမ်းအဆင့် မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို Shell ၏ နည်းပညာဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့ဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် ရန်ကုန်-မန္တလေး ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး၏ လမ်းပိုင်းနှင့် တံတားများ ရေရှည်အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် ဒေသခံများနှင့် လမ်းအသုံးပြုသူများအနေဖြင့် လမ်း/တံတားပေါ်တွင် လိုက်နာရန် သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများအတိုင်း စနစ်တကျ လိုက်နာအသုံးပြုကြရန်လည်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မေတ္တာရပ်ခံပြောကြားခဲ့သည်။

ရန်ကုန်-မန္တလေး ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး၏ မိုင်တိုင် (၂၅၈/၄)၌ ကျင်းပသည့် ရေတာရှည်-ပျဉ်းမနား-ရမည်းသင်းလမ်းပိုင်းမှ ပျဉ်းမနား-ရမည်းသင်းလမ်းပိုင်းဖွင့်ပွဲသို့ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကုမ္ပဏီမှ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် မြို့နယ်ပြည်သူများတက်ရောက်ခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ လမ်းဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖတစ်ဦးနှင့် ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူများက ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကာ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ (နိုင်လင်းကြည်)

ကုလသမဂ္ဂ ဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ရန်ကုန်မြို့ သို့ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁

ကုလသမဂ္ဂ ဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီး Mr. Filippo Grandi နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ယနေ့ ညနေ ၅ နာရီတွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ ရောက်ရှိလာရာ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန မဟာဗျူဟာ လေ့လာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်ကေသီစိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ UNHCR ရုံးမှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဌာနကိုယ်စားလှယ် Mr. Giuseppe de Vincentiis နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။



ကုလသမဂ္ဂ ဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးနှင့်အဖွဲ့ဝင် လေးဦးလိုက်ပါလာပြီး ဇူလိုင် ၂ ရက်

နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ ရခိုင် ဆက်လက်ထွက်ခွာရန် စီစဉ်ထား ပြည်နယ်သို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

MMA မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံ အောင်လအန်ဆန်အား တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများက ဂုဏ်ပြု

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

MMA မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံ ရွှေခါးပတ်လှပွဲတွင် လက်ရှိကမ္ဘာ့ချန်ပီယံ ရှုရှားနိုင်ငံသားအား အနိုင်ရရှိခဲ့သူ အောင်လအန်ဆန်အား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်၏ ဂုဏ်ပြုစာလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ အား ယနေ့ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏအားကစားရုံကြီး၌ ဇွန် ၃၀ ရက် ညပိုင်းက ကျင်းပခဲ့သည့် LIGHT OF A NATION MMA ပြိုင်ပွဲတွင် အဓိကပွဲစဉ်အဖြစ် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ် ခဲ့သည့် MMA မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံ ရွှေခါးပတ် လှပွဲတွင် လက်ရှိကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဖြစ်သူ ရှုရှားနိုင်ငံသား ဗစ်တာလီဘစ်ဒက်ရှ်အား မြန်မာအမျိုးသား ကချင် တိုင်းရင်းသားတစ်ဦးဖြစ်သူ အောင်လအန်ဆန်က ငါးချီ အပြည့်ထိုးသတ်၍ အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

ထိုသို့ တစ်ဖက်ယှဉ်ပြိုင်ဘက်အား မြန်မာစိတ်နှင့် ဇွဲ သတ္တိ၊ အားမာန်အပြည့်အဝဖြင့် ရဲရဲဝံ့ဝံ့ယှဉ်ပြိုင်၍ မြန်မာတို့၏ ဇာတိသွေး၊ ဇာတိမာန်ကို ထုတ်ဖော်ပြသပြီး MMA မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံ ရွှေခါးပတ်ဆုကြီး အား ထိုက်တန်စွာ ရယူနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် တပ်မတော်

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများက လှိုက်လှဲစွာဂုဏ်ပြု၍ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဂုဏ်ပြုစာလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ အား ယနေ့မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ကန်တော်ကြီးပလေ့စိုက်တယ်၌ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် သက်ပုံက သွားရောက်ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးက အောင်လ အန်ဆန်အား MMA မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံ ဆုရရှိခဲ့ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်နိုင်ခဲ့သော ကြောင့် ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါကြောင်းနှင့် ပြိုင်ပွဲတွင် ရရှိခဲ့သည့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာများလည်း အမြန်ဆုံးသက်သာ ပျောက်ကင်းပါစေကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်၏ ဆုမွန်တောင်းစကားကို ဦးစွာပြောကြားပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ ပေးပို့သည့် ဂုဏ်ပြု စာလွှာနှင့် တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများက ချီးမြှင့်သည့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ ကို ပေးအပ် ချီးမြှင့်ရာ MMA မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံ အောင်လအန်ဆန်က လက်ခံရယူသည်။



ထို့နောက် အောင်လအန်ဆန်က ယခုကဲ့သို့ ပေးအပ် ချီးမြှင့်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်နှင့် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုအားလုံးကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့်လည်း ယခုထက် နှစ်ဆ ပိုမိုကြိုးစားသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ချန်ပီယံခါးပတ်ဆုကြီးအားလည်း ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည် ပြောကြားပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အား အမှတ်တရလက်ဆောင်အဖြစ် လက်ငွေအိတ်ကို ပေးအပ် ရာ တိုင်းမှူးက လက်ခံရယူခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



မောင်တောဒေသ နယ်မြေလုံခြုံရေး အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်းမည်

မောင်တော ဇူလိုင် ၁

မောင်တောဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် နယ်မြေ လုံခြုံရေးအတွက် အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရလုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးထိန်လင်းက ပြောကြားသည်။

“နယ်မြေဒေသတစ်ခု တည်ငြိမ်အေးချမ်းဖို့ဆိုတာဟာ လုံခြုံရေးဟာ အရေးကြီးပါတယ်။ မောင်တောဒေသမှာ တပ်မတော်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ တွေ့နဲ့ လုံခြုံရေးတာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဒီလိုနယ်မြေလုံခြုံရေးကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နေသလို တစ်ဖက်ကလည်း ပြည်သူလူထုအနေနဲ့ တပ်မတော်၊ ပြည်သူ့ရဲတပ်ဖွဲ့၊ နယ်ခြားစောင့် တပ်ဖွဲ့တွေနဲ့လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။ အတတ်နိုင် ဆုံး ကျေးရွာတွေမှာ လုံခြုံရေးအဆင့် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက် ထားပါတယ်” ဟု ဗိုလ်မှူးကြီးထိန်လင်းက မောင်တော တောင်ပိုင်း ကျောက်ပန္နဲကျေးရွာ၌ ဇွန် ၂၇ ရက်တွင် ကျေးရွာပြည်သူ့လူထုနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ပြောကြားခဲ့သည်။

ကျေးရွာများနှင့် မလှမ်းမကမ်းတွင် လုံခြုံရေးစခန်းများ ချထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အတူ နယ်မြေကိုပိုင်းခြားပြီး လုံခြုံရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်မှုများလည်းရှိကြောင်း၊ နယ်မြေလုံခြုံမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း ၎င်းက ထပ်လောင်းပြောကြားသည်။

သို့ရာတွင် အခက်အခဲတစ်ခုဖြစ်လျှင်သော်လည်း ကောင်း၊ ထူးခြားဖြစ်စဉ် ပေါ်ပေါက်လျှင်သော်လည်းကောင်း အနီးစပ်ဆုံး မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ နယ်ခြားစောင့်တပ်ဖွဲ့၊ တပ်မတော်တို့ထံ ဆက်သွယ်သတင်းပေးပို့ဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း၊ အရေးပေါ်တယ်လီဖုန်းဆက်သွယ်ရေးစနစ် ထားရှိပြီး ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အရေးပေါ်အခြေ အနေပေါ်ပေါက်ပါက ချက်ချင်းတုံ့ပြန်နိုင်အောင် ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် လုံခြုံ ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ် ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

သတင်း - မြင့်မောင်စိုး၊ အောင်ကျော်ဦး၊ ဓာတ်ပုံ - သက္က

မင်းပြားမြို့နယ် စွန်ရဲကျေးရွာတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

အမ်း ဇူလိုင် ၁

အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံဆေးတပ်ရင်းမှ နယ်လှည့် ဆေးကုသရေးအဖွဲ့သည် ဇွန် ၂၉ ရက်တွင် မင်းပြားမြို့နယ် စွန်ရဲ ကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်း များနှင့် ကျေးရွာအတွင်း ခြင်္သေ့အောင်း နိုင်သော နေရာများအား ခြင်ဆေးဖျန်း ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ နယ်လှည့်ဆေးကုသရေး အဖွဲ့သည် မျက်စိရောဂါ၊ သွေးတိုး ရောဂါ၊ သွေးအားနည်းရောဂါ၊ အစာအိမ်ရောဂါ၊ အရိုးအကြော ရောဂါ၊ ခွဲစိတ်ရောဂါနှင့် အထွေထွေ ရောဂါ စုစုပေါင်း ၁၄၄ ဦးတို့အား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆေးရုံတက်ရောက် ကုသရန်လိုအပ်သည့် လူနာများအား စစ်တွေမြို့ရှိ အမှတ်(၁၇) တပ်မတော် ဆေးရုံ ခုတင်(၁၀၀)သို့ ဆေးရုံတက် ရောက်ကုသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်မောင်မောင်စိုးနှင့် မင်းပြားတပ်နယ်မှ တပ်မတော်အရာရှိ ကြီးများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအား ပေးပြီး ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးဆက်၍ စားသောက် ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်ပြီး တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် စွန်ရဲ



ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ကျောင်းထိုင် ဆေးဝါးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ နယ်လှည့်ဆေးကုသရေး အဖွဲ့က မျက်စိရောဂါ၊ သွေးတိုးရောဂါ၊ သွေးအားနည်းရောဂါ၊ အစာအိမ် ရောဂါ၊ အရိုးအကြောရောဂါ၊ ခွဲစိတ် ရောဂါနှင့် အထွေထွေရောဂါ စုစုပေါင်း ၂၉၆ ဦးတို့အား ကျန်းမာ ရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက် ပေးပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ်သည့် လူနာများအား စစ်တွေ မြို့ရှိ အမှတ်(၁၇) တပ်မတော်ဆေးရုံ ခုတင်(၁၀၀)သို့ ဆေးရုံတက်ရောက် ကုသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ထီးချိုင့်မြို့နယ် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး ကျင်းပ

ထီးချိုင့် ဇူလိုင် ၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် ထီးချိုင့်မြို့နယ် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇွန် ၂၈ ရက်က ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်မှုထမ်းဟောင်း ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်ကြီးသိန်းသန်းအောင်(ငြိမ်း)က ဗဟိုစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့၏ ရွှေဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များအား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ(ခွဲ) တပ်ကြပ်ကြီး ဇော်နိုင်(ငြိမ်း)က မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များ၏ မိသားစုများအား

ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်သည့်အကြောင်းနှင့် ရန်ပုံငွေရရှိရန် ဆောင်ရွက်ထား သည့်အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်ခင်နှင့် ဘဏ္ဍာရေးမှူး ဦးသိန်းစိုးတို့က ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် အစီရင်ခံစာ တင်ပြခြင်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ကြသည်။

ဆက်လက်၍ မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ (ခွဲ)တပ်ကြပ်ကြီး ဇော်နိုင်(ငြိမ်း)က အဖွဲ့ဝင် ၄၄ ဦးအား ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်း အမှုဆောင်အဖွဲ့ကို ပြန်လည်ရွေးချယ်တင်မြှောက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ကမာရွတ်မြို့နယ်အတွင်း သက်ငယ်ပုဒိမ်းများ လျော့နည်းကျဆင်းနေအတွက် မှုခင်းအသိပညာပေး ဆွေးနွေးဟောပြောပွဲကို ဇွန် ၂၉ ရက် ည ၇ နာရီတွင် ကမာရွတ်မြို့နယ် အမှတ်(၁) ရပ်ကွက် ဦးထွန်းလင်းခြံလမ်းတွင် မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသိန်းဟန် ဟောပြောစဉ်။ (ခင်မောင်သော်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

ရန်ကုန်မြို့ အိမ်ခြံမြေဈေးကွက် ဝင်ရောက်မှု အားလုံးအား ပုံမှန်အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်လာနိုင်ပွယ်ရှိ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁ ရန်ကုန်မြို့ရှိ အိမ်ခြံမြေ အရောင်းအဝယ်အငှားဈေးကွက်အားစက်လျက်ရှိသော်လည်း ယခုနှစ်အတွင်း ဖြစ်ပေါ်လာမည့်အပြောင်းအလဲများကြောင့် အိမ်ခြံမြေဈေးကွက်ကောင်းမွန်လာမည်နှင့်တစ်တစ် ယူဆကြောင်းနှင့် အိမ်ခြံမြေ ဈေးကွက်ပုံမှန်အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်လာနိုင်စရာရှိကြောင်း ဝါရင့်အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ သိရသည်။



ရန်ကုန်မြို့ရှိ အထပ်မြင့်အဆောက်အအုံများအားတွေ့ရစဉ်။

ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှစတင်၍ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အထိ အိမ်ခြံမြေအရောင်းအဝယ်အငှားဈေးကွက်စတင်ဦးမော့ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်နှစ်လယ်ပိုင်းမှ ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကုန်ပိုင်းအထိ အိမ်ခြံမြေအရောင်းအဝယ်အငှားဈေးကွက်အားစက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းမှစလေ့လာထိအိမ်ခြံမြေ အရောင်းအဝယ်အငှားဈေးကွက်အားစက်ခဲ့ကာ လက်ရှိ ဇွန်လပိုင်းမှ စတင်၍ အိမ်ခြံမြေ အရောင်းအဝယ်ဈေးကွက်အနည်းငယ် မြှင့်ဆင့်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကောင်းမွန်လာနိုင်ဖွယ်ရှိခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း နိုင်ငံစီးပွားရေး တိုးတက်ကောင်းမွန်လာအောင် ဆောင်ရွက်နေသောကြောင့် စီးပွားရေးကောင်းမွန်လာလျှင် အိမ်ခြံမြေဈေးကွက် ကောင်းမွန်လာနိုင်စရာအကြောင်း ရှိကြောင်းနှင့် ပြည်တွင်း အခွန်နှုန်းထားဆောင်ရမည့် ရာခိုင်နှုန်းများပါ လျော့ပေါ့မည်ဟု ကြားသိရခြင်းတို့ကြောင့် အိမ်ခြံမြေဈေးကွက်ပုံမှန်အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်လာနိုင်စရာ အကြောင်းရှိကြောင်း ဝါရင့်အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းရှင်များက ဆိုထားကြသည်။

ခြံမြေ အရောင်းအဝယ်ကောင်းမွန်လာပါက အငှားဈေးကွက်ကတော့ ပုံမှန်လည်ပတ်နေတာပေါ့။ အငှားဈေးကွက်ကတော့ ပိုပြီးကောင်းမွန်ဖို့ရှိတယ်။ အိမ်ခြံမြေရောင်းချင်တဲ့သူတွေလည်း ငွေလည်ပတ်လာပြီး အခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကဏ္ဍတွေမှာလည်း ငွေဝင်လာပြီဆိုရင်တော့ အိမ်ခြံမြေအရောင်းအဝယ် အငှားဈေးကွက်ကတစ်နည်းတစ်ဖုံ ပြန်လည်လည်ပတ်လာမှာပါ။ အခုဆိုအိမ်အငှားဈေးကွက်မှာ နိုင်ငံခြားသားအိမ်ငှားရမ်းမှုတွေ ပိုမိုများပြားလာပါတယ်။ မကြာခင်ကာလမှာ အိမ်ခြံမြေအရောင်းအဝယ် အငှားဈေးကွက် ပုံမှန်ပြန်လည်ပတ်လာမယ်လို့ ယုံကြည်မှုရှိလင့်တယ်”ဟု ပြောသည်။

ကြသော နိုင်ငံခြားသားအများစုမှာ ၎င်းတို့အလုပ်လုပ်ကိုင်ရာလုပ်ငန်းခွင်များအနီး ငှားရမ်းနေထိုင်တတ်ကြကြောင်း၊ လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် နေရာဒေသအပေါ်မူတည်၍ နေထိုင်သည့်ဒေသကွဲပြားကြောင်း၊ နေရာဒေသအလိုက် ပျံ့နှံ့နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း၊ အိမ်ခန်းငှားရမ်းကြသူများမှ နိုင်ငံသားများကို ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် အဆိုပါနေထိုင်ကြသော နိုင်ငံခြားသားများကို အိမ်အငှား စာချုပ်ချုပ်ဆိုရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံတည်ဆဲဥပဒေနှင့် ငြိစွန်းပါက အိမ်အငှားစာချုပ်အလိုလိုရပ်ဆိုင်းရမည်ဟု စာချုပ်ချုပ်ဆိုကြောင်း အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ သိရသည်။

သတင်းနှင့်စာတိုက်ပုံ-ပွင့်သစ္စာ

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ပညာရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ အစည်းအဝေးတက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးသည် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော် ရုံးအမှတ် (၂၀) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပသော စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ပညာရေးကဏ္ဍပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ အစည်းအဝေးတက်ရောက် အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သင်ယူမှုအခွင့်အလမ်းများပိုမိုကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ကျောင်းပေါင်း ၅၀၉၉ ကျောင်းကို အဆင့်တိုးမြှင့်ခဲ့ပြီး ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးကဏ္ဍကို အလေးထားဆောင်ရွက်နေကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်ပြီး ဝန်ကြီးက အဆင့်တိုးမြှင့်ပြီး ကျောင်းများအတွက် ကျောင်းစာသင်ခန်း၊ ဆရာဆရာမများ၊ စာကြည့်တိုက်၊ သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ ပံ့ပိုးပေးနိုင်ရေးအတွက် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ်တွင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ ဦးစီးဌာနအသီးသီး၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးအောင် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်များရှိ နေ့သင်တန်းများနှင့် အဝေးသင်ပညာရေးစနစ်ဖြင့်သင်ယူမှုအရည်အသွေးများ ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် မြှင့်တင်နိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ခရိုင်သုံးခုနှင့် မြို့နယ် ၁၁ မြို့နယ်တွင် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အခြေခံပညာကို မည်သည့်ခွဲခြားမှုမရှိဘဲ သင်ယူနိုင်ရေးဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ၂၀၁၇ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဖြေဆိုအောင်မြင်သူ ၂၄၂၇၃၆ ဦးရှိပြီး မျက်နှာပြင် ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၂၄ ဦးအောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်များမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Ms.MitsueUemura က အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး ကျောင်းပြင်ပနှင့်တစ်သက်တာပညာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာခိုင်မြက ရှင်းလင်းတင်ပြပြီးနောက် လုပ်ငန်းအဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌများက လုပ်ငန်းအဖွဲ့အလိုက် ဆောင်ရွက်ထားမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ တက်ရောက်လာသူများနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းကဏ္ဍအလိုက် တင်ပြဆွေးနွေးကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ထိုင်းနိုင်ငံအစိုးရမှ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် ဥပဒေသစ်အား ခေတ္တရပ်နား

ပန်ကောက် ဇူလိုင် ၁ ထိုင်းနိုင်ငံရောက် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် ထိုင်းနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် ပရာယုတ် ချန်အိုချာမှ ဇွန် ၂၀ ရက်က ထပ်မံပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည့် ဥပဒေသစ်အား ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း လက်ရှိဖမ်းဆီးမှုများဖြစ်ပေါ်နေသော အခြေအနေများကြောင့် ဥပဒေသစ်အား ခေတ္တရပ်နားထားကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံအလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန မှ ဇွန် ၂၉ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၃ နာရီ ၄၃ မိနစ်က ရုပ်/သံသတင်းဌာနများနှင့် အခြားသတင်းဌာနများတွင် သတင်းထုတ်ပြန်လိုက်ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံရှိ အလုပ်သမားအရေး ဆောင်ရွက်သည့်အဖွဲ့အစည်းထံမှ သိရသည်။

အဆိုပါ ထပ်မံပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည့် ဥပဒေသစ်အား ခေတ္တရပ်နားရန်အတွက် ထိုင်းနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်၊ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများမှ အစည်းအဝေးပြုလုပ်ခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်သည်။ ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်းရှိ ပန်းရောင်ဘတ် (သက်သေခံအထောက်အထားကတ်ပြား) ကိုင်ဆောင်ထားကြသော အလုပ်ရှင်မဟုတ်သူ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများကို ဖမ်းဆီးမည်မဟုတ်ဘဲ မိမိ လက်ရှိလုပ်ကိုင်နေသည့် အလုပ်ရှင်အောက်သို့ အမြန်ဆုံး ပြောင်းရွှေ့ကြရန်နှင့် ယာယီနိုင်ငံကူး လက်မှတ် (အနီရောင်) သို့မဟုတ် MOU နိုင်ငံကူးလက်မှတ် (ခရမ်းရောင်) ကိုင်ဆောင်ထားပြီး အလုပ်လုပ်ကိုင်ခွင့် (Work Permit) မရှိသော အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြသည့် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများကိုလည်း ဖမ်းဆီးမည်မဟုတ်ဘဲ သတ်မှတ်ကာလတစ်ခုအတွင်း အမြန်ဆုံး မိမိအလုပ်ရှင်၊ လုပ်ငန်းအမျိုးအစားတို့ အလုပ်လုပ်ကိုင်ခွင့် လက်မှတ်ပြု လုပ်ကြ

ရန်အတွက် ထိုင်းနိုင်ငံ အလုပ်သမားဝန်ကြီးမှ ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံသံရုံးမှ အမှုလိုက်ရှေ့နေကြီး ဦးအောင်မျိုးသန့်က “အဓိကကတော့ ဒီဥပဒေသစ် ခေတ္တရပ်နားဖို့ကို ထိုင်းနိုင်ငံက စီးပွားရေးကော်မတီတွေအလုပ်ရှင်တွေနဲ့ အန်ဂျီအိုအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ တောင်းဆိုမှုက ပိုထိရောက်စေခဲ့တာပါ။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့လည်း မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဇွန် ၃၀ ရက်မှာကျင်းပမယ့် နှစ်နိုင်ငံ အလုပ်သမားအစည်းအဝေးမှာလည်း တင်ပြပေးဖို့ ဇွန် ၂၅ ရက်ကနေ သားခဲ့ကြပါတယ်။ ဇွန် ၂၉ ရက်နှင့် ၃၀ ရက်က ထိုင်းနိုင်ငံအထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဌာန (DSI) ရုံးချုပ်အနီး Centra Hotel မှာ DSI က ကြီးပွားကျင်းပခဲ့တဲ့ နိုင်ငံ ၇၀ အစည်းအဝေးမှာလည်း ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့တင်ပြနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အလုပ်သမားတွေအတွက်လည်း ဘိုင်ကြင်းအော့(ယခင်အလုပ်ရှင်ထံမှ အလုပ်ထွက်စာ)ကလည်း ယခင်ကလုပ်ဖို့လိုပေးမယ့် အခုတော့ လုပ်ဖို့မလိုတော့ပါဘူး။ ယခင်အလုပ်ရှင်ထံမှာ အလုပ်မလုပ်လို့ထွက်လာပြီးဖြစ်လို့ ယခင်အလုပ်ရှင်က နောက်အလုပ်ရှင်နဲ့အလုပ်လုပ်ဖို့ကို ခွင့်ပြုပေးရပါမယ်။ နောက်အလုပ်ရှင်နဲ့ ဝပ်ပါမစ်လုပ်ရပါမယ်။ အခု ဥပဒေသစ်အရဆောင်ရွက်ခြင်းကို ရက် ၁၂၀ ရပ်နားပေးထားတဲ့အချိန်မှာ မြန်မာအလုပ်သမားတွေက အထောက်အထားအားလုံးကို ပြည့်စုံအောင်လုပ်ကြရမှာပါ” ဟုပြောသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံရှိ အလုပ်သမားအရေး ဆောင်ရွက်သည့် ဦးစောမောင်က “ပြီးခဲ့တဲ့ ရက်ပိုင်းက နေရပ်ပြန်မြန်မာအလုပ်သမားတွေထောင်ချီရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုဥပဒေသစ်ခေတ္တ



ထိုင်းနိုင်ငံမှ နေရပ်ပြန်မြန်မာအလုပ်သမားများအားတွေ့ရစဉ်။

ရပ်နားလိုက်တော့ လက်ရှိဖမ်းဆီးတာရပ်တန့်သွားနိုင်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အထောက်အထားမရှိသူတွေက တော့ပြန်သင့်ပြီး MOU စာအုပ်နဲ့ပြန်လည်ဝင်ရောက်သင့်ပါတယ်။ ဒီဥပဒေသစ်ရပ်နားတယ်ဆိုတာကလည်းဒီဥပဒေက သင့်တော်မှုမရှိဘူးဖြစ်နေတယ်။ ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး ထိုင်းကနိုင်ငံရေးနဲ့ စီးပွားရေး ပညာရှင်တွေကပါ ဝေဖန်လာကြပါတယ်။ အဓိက အရေးအကြီးဆုံးအချက်ကတော့ အထောက်အထားရှိတဲ့သူရော၊ မရှိတဲ့သူရော တော်တော်များများ မြန်မာနိုင်ငံကိုပြန်နေကြပြီဆိုတော့ သူတို့နိုင်ငံရဲ့ လုပ်ငန်းတွေထိခိုက်ပြီး နှောင့်နှေးမှုတွေဖြစ်လာလို့ အခုလိုထိုင်းနိုင်ငံအစိုးရက ကြေညာချက်အမြန်ထုတ်ပြန်တာလို့ထင်ပါတယ်”ဟု သုံးသပ်ပြောသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ပြီးခဲ့သည့် ဇွန် ၂၀ ရက်က ထပ်မံပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည့်ဥပဒေသစ်အရ အထောက်အထားမရှိ

သည့် အလုပ်သမားများကို ခိုင်းစေသည့် အလုပ်ရှင်အပါအဝင် အလုပ်သမားများကို ဖမ်းဆီးရမိပါက ဒဏ်ငွေအဖြစ် ထိုင်းဘတ်ငွေ လေးသိန်းမှ ရှစ်သိန်းအထိ ချမှတ်နိုင်ကြောင်း၊ အလုပ်လုပ်ခွင့်မရှိဘဲ အလုပ်လုပ်ကိုင်ခြင်း (သို့မဟုတ်) နိုင်ငံခြားသားအလုပ်သမားများကို တားမြစ်ထားသည့် အလုပ်များကို လုပ်ကိုင်သည့် အလုပ်သမားအား ထောင်ဒဏ်ငါးနှစ်ထက်မပိုသည့် ပြစ်ဒဏ် (သို့မဟုတ်) ထိုင်းဘတ်ငွေနှစ်ထောင်မှ တစ်သိန်းအထိရှိသည့် ဒဏ်ကြေးငွေကို ချမှတ်ခွင့်ရှိပြီး ပြစ်ဒဏ်နှစ်မျိုးစလုံးကို ချမှတ်နိုင်သည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံရှိ အလုပ်သမားအရေးဆောင်ရွက်သည့်အဖွဲ့အစည်းများမှ သိရသည်။

စိုးဝင်း(MLA)

ပြည်တွင်းရေးရာ

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပူးပေါင်းဖလှယ်ရေးအစီအစဉ် တက်ရောက်ရန် ကျောင်းသားကျောင်းသူနှစ်ဦး တရုတ်နိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁ - အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပူးပေါင်းဖလှယ်ရေး နွေရာသီစခန်း (International Student Exchange Summer Camp) သို့ တက်ရောက်ရန် သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်- ရန်ကုန်မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ နှစ်ဦးသည် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသွားသည်။

အောင်မြေသာကားဂိတ်ရှိ သုံးဘီးဆိုင်ကယ်များကြောင့် ဆိုင်ကယ်ကယ်ရီသမားများ အခက်အခဲပြစ်

ပဲခူး ဇူလိုင် ၁ - ပဲခူးမြို့နယ် စည်ပင်သာယာနယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ အောင်မြေသာကားဂိတ်အတွင်း သုံးဘီးဆိုင်ကယ် များ စည်းကမ်းမဲ့ ခရီးသည်တင်ဆောင်မှုကြောင့် ဆိုင်ကယ်ကယ်ရီသမားများ အခက်အခဲကြုံနေရကြောင်း ဆိုင်ကယ်ကယ်ရီဂိတ်မှူး ဦးဝင်းမြင့်က ပြောသည်။

တာပွန်အထက်တန်းကျောင်းအား အချိန်မီပြုပြင်ပေးရန် လိုအပ်နေ

နတ်တလင်း ဇူလိုင် ၁ - ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နတ်တလင်းမြို့နယ် တာပွန်မြို့ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းများ ကြံ့ခိုင်မှုအားနည်းသဖြင့် ယခုပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲ မဖြေဆိုမီ အချိန်မီပြုပြင်ရန် လိုအပ်နေပြီဖြစ် သည်။

တာပွန်အထက်တန်းကျောင်း၌ ကျောင်းသားဦးရေ ၁၂၃၁ ဦးရှိပြီး ၂၀၁၇-၂၀၁၈ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲစာစစ်ဌာနရှိသည့်အတွက် စာဖြေခန်း ၁၄ ခန်းထားခြင်းဖြစ်ရာ ယခုပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းဖြေဆိုချိန်မတိုင်မီ အမြန်ဆုံးပြုပြင်ရန် လိုအပ်နေခြင်းဖြစ်သည်။

တောင်ညိုတံမံကန်ရေပြည့်အမှတ် ကျော်လွန်သော်လည်းစိုးရိမ်ဖွယ်မရှိ



နတ်တလင်း ဇူလိုင် ၁ - ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နတ်တလင်းမြို့နယ် တောင်ညိုတံမံသည် ဇူလိုင် ၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မိုးရွာသွန်းမှုများသောကြောင့် တောင်ညိုတံမံရေကန် ပြည့်အမှတ်ကိုကျော်လွန်ပြီး ရေပိုလွှဲမှစတင်ရေကျော် နေပြီဖြစ်သော်လည်း စိုးရိမ်ဖွယ်ရာ မရှိဟု ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးစင်ခွန်ထွန်းဦးက ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။



မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် နှစ်ရက်အတွင်း ကြိုးတံတားနှစ်စင်းပျက်စီး

ပူတာအို ဇူလိုင် ၁ - ပူတာအိုခရိုင်အတွင်း မိုးသည်းထန် စွာရွာသွန်းခဲ့မှုကြောင့် နောင်မွန်မြို့ နှင့် မချမ်းဘောမြို့နယ်အတွင်းရှိ လူကူးကြိုးတံတားနှစ်စင်း ရေတိုက် စားကာ ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း ပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှူးမှ သိရသည်။

ကြေးမုံ သတင်းတိုများ

အောင်ချက်အကောင်းဆုံး ကျောင်းများအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့် ဖြူး ဇူလိုင် ၁

မန်းအောင်ငြိမ်းဖောင်ဒေးရှင်းမှဦးဆောင်၍ ဇူလိုင် ၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီ တွင် ဖြူးမြို့နယ်ခန်းမ၌ ဖြူးမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းများမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဂုဏ်ထူးဖြင့်အောင်မြင်ကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် အောင် ချက်အကောင်းဆုံး ကျောင်းများအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပသည်။

ယခင်နှစ်ကထက် ငရုတ်အထွက်နှုန်း ကျဆင်း

စလင်း ဇူလိုင် ၁ - မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စလင်းမြို့နယ်တွင် မိုးနည်းသောကြောင့် ကျောက် စိမ်းငရုတ်စိုက်ခင်းများ ယမန်နှစ်ကလောက် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမှုမရှိ ကြောင်း သိရသည်။

တူးချောင်းကျေးရွာကျောင်းကို အလယ်တန်းကျောင်းအဆင့် တိုးမြှင့်

ညောင်တုန်း ဇူလိုင် ၁ - ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်းမြို့နယ်ရှိ တူးချောင်းအခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)ကို အလယ်တန်းကျောင်းအဖြစ် တိုးမြှင့်ခြင်းကို ဇွန် ၂၈ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

မော်တာတပ်လက်တွန်းလှည်း မသန်စွမ်းသူများအတွက် အဆင်ပြေ

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁ - အလင်းသစ်ကိုယ်အားကိုးမသန်စွမ်းသူများအသင်းကပြုလုပ်သည့် မော်တာတပ်တွန်းလှည်းများမှာ မသန်စွမ်းသူများ ဈေးရောင်းချရာတွင် အဆင်ပြေစေရန် များစွာထောက်ပံ့ပေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ရေကြည်ပေါက် လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင်ဖြင့် လယ်ယာမြေများ အထွက်နှုန်းကောင်း

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁ - ရေကြည်ပေါက် လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင်စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးသော လယ်မြေများ အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်ပြီး တစ်ဧကလျှင် စပါးတင်း ၁၂၀ ကျော်အထိ ထွက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ဇွန် ၂၉ ရက်ကလည်း အဆိုပါကြိုးတံတားကို ၂၀၁၄ မချမ်းဘောမြို့နယ်အတွင်း မိုးသည်း -၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးလက် ထန်စွာရွာသွန်းခဲ့ရာ လခက်ချောင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှု ရေကြီးမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ယင်းရေကြီး လျော့ချရေးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောက် မှုကြောင့် မန်ဒိုကျေးရွာနှင့် ပန်ဆပ် လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး တံတားများပျက်စီး မှုကြောင့် လူ၊ တိရစ္ဆာန် ထိခိုက်ပျက် အရှည်ပေ ၃၀၀၊ အကျယ် ရှစ်ပေရှိ စီးမှု တစ်စုံတစ်ရာမရှိခဲ့ကြောင်း လူကူးကြိုးတံတားမှာ ရေစီးနှင့်အတူ ပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှူးမှ သိရသည်။

နိုင်ငံတော်၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကိုထောက်ခံသောအားဖြင့်
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ကြီးမှူး၍

MRTV , **FOREVER GROUP** နှင့် ငွေသံလွင်ပိဒီယာ **SKY NET** တို့ပူးပေါင်းဖွဲ့စည်းတင်ဆက်သည့်

ငြိမ်းချမ်းရေး

ပီတပွဲတော် ၂၀၁၇

Peace Music Festival 2017

LEVEL-1

TAUNGBEY

[f @peacemusicfestival](#)

Level -1 ပဏာမအသံစစ်သေးခြင်းကျင်းပမည့်မြို့များ

တောင်ကြီးမြို့၊ ဖြစ်ကြီးနားမြို့၊ ငယ်လမြိုင်မြို့၊ လားရှိုးမြို့၊ ပုသိမ်မြို့၊ ကလေးမြို့၊ ရန်ကင်းမြို့၊ စစ်တွေမြို့၊ ငွေပြည်တော် ပုဏ္ဏားမြို့

တောင်ကြီးမြို့ ပဏာမအသံစစ်သေးခြင်း

- ကျင်းပမည့်နေ့များ
 - » တောင်ကြီးမြို့၊ ဖြိုတော်သုံးပ
- အသံစစ်သေးမည့်ရက်
 - » ၅.၇.၂၀၁၇ (စုဒ္ဓဟူးနေ့) နှင့် ၆.၇.၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့)
- Stage Rehearsal
 - » ၈.၇.၂၀၁၇ (စနေနေ့)
- Level 1 Live ဖျော်ဖြေခြင်း
 - » ၉.၇.၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့)



Diamond Sponsor



Media Partners



Supporting Partners



ကြေးမုံ



အစဉ်အလာကောင်းများကို ထိန်းသိမ်းလျက် BPI ဆေးဘဏ္ဍမ်းထက်



BPI အမှတ်တံဆိပ် ဆေးဝါးမျိုးစုံအား မည်သူမဆို လွတ်လပ်စွာဝယ်ယူနိုင်ပါပြီ။

Anniversary



နေပြည်တော်

- ပ-ဝမ်းပွဲစုံတန်း၊ မြို့မဈေး၊ ဇေယျဌာနီလမ်း၊ ဝမ်းသိဟလက်ဝက်ရည်ဆိုင်အနီး၊ ဥက္ကရသိရိပြန်နယ်။ ၀၉-၇၉၇၉၂၉၃၃၇
- ဝေယျဌာနီလမ်း၊ မင်းသိဟလက်ဝက်ရည်ဆိုင်အနီး၊ ဥက္ကရသိရိပြန်နယ်။ ၀၉-၂၅၀၀၂၄၁၁၅
- အဆောင်(၄၅)၊ အသန်း(၁)၊ စည်ပင်ညော်ရိပ်သာ(၂)၊ ဇေယျဌာနီလမ်း။ ၀၉-၂၅၀၀၉၁၇၄၄

ရန်ကုန်

- အမှတ်(၅၅/၅၇)၊ ဝိဇ္ဇာဆွန်ပက်အောက်လမ်း၊ ကျောက်တံတားပြန်နယ်။ ၀၉-၇၀၉၇၂၀၁၆၅
- အမှတ်(၅၆/၅၈/၆၀)၊ ပန်းဆိုးတန်းအောက်လမ်း၊ ကျောက်တံတားပြန်နယ်။ ၀၉-၅၁၅၅၃၃၇၀
- အမှတ်(၁၁၄၃/၁၁၄၆)၊ သုမာလမ်း၊ တောင်ဥက္ကလာပပြန်နယ်။ ၀၉-၄၃၂၀၀၂၀၂
- အမှတ်ကြီးကုန်း၊ BPI စက်ရုံရှေ့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်။ ၀၉-၄၂၀၁၅၉၉၄၀
- ဝေဠုဝန်အိမ်ရာ၊ တိုက်(၁၉)၊ အသန်း(၄)၊ ဝဟိုလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်။ ၀၉-၇၉၃၀၀၇၇၇၀

မန္တလေး

- ၂၂လမ်း၊ လမ်း၀၀× ဝလမ်းကြား၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်။ ၀၉-၄၀၂၆၄၅၀၂၀

စက်မှုကြီးကြပ်ရုံးများရှိ BPI ဆိုင်ခွဲများ

- မြစ်ကြီးနား
- ဟားခါး
- တောင်ကြီး
- မန္တလေး
- မုံရွာ
- အောင်လံ
- ပြည်
- ဘားအံ

အမြို့မြို့အနယ်နယ်ရှိ Super Market အရောင်းစင်တာများ

- City Mart များ၏ ဆေးအရောင်းကောင်တာများ။ (၄၀)
- Orange Center များ၏ ဆေးအရောင်းကောင်တာများ။ (၁၂)

ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးများ / တပ်မတော်ဆေးရုံကြီးများ / အရောင်းစင်တာကြီးများ / လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ သက်ဆိုင်ရာ ဆေးရုံအုပ်ကြီးများ၏ ထောက်ခံချက်နှင့်အတူ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန / BPI သို့ တိုက်ရိုက် လျှောက်ထားဝယ်ယူ နိုင်ကြပါပြီ။

YGN - Hot Line : 01 646271 , NPT - Hot Line : 067 408149

BPI ရန်ကုန်၊ ဆေးဝါးစက်ရုံလမ်း၊ အင်းစိန်။ မုန်း- ၀၁ ၆၄၆၂၇၁ မက်စ်- ၀၁ ၆၄၆၂၀၅ email- aungzaw.dr@gmail.com

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့ဆေးဝါးလုပ်ငန်း ရုံးအမှတ်(၃၇)၊ ဝေယျဌာနီလမ်း၊ နေပြည်တော်။ မုန်း- ၀၆၇ ၄၀၈၁၄၉ မက်စ်- ၀၆၇ ၄၀၈၃၈၁ email - mpimarketing37@gmail.com



ကြေး

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန
 အောင်ဘာလေသိန်းဆွေဌာနခွဲ
 (၄) ကြိမ်မြောက် ထိပေါက်စဉ် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ၊ ဇူလိုင် လ (၁) ရက်နေ့

အမေ့ထုတ်ဝေသည်

အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၁၀၀၀၀) ဆု
န - ၁၇၅၆၉၆

အထူးဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၅၀၀၀)ဆုများ
 ဓ - ၄၁၈၁၉၆ ဌ - ၉၉၂၉၂၃

အထူးဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၃၀၀၀)ဆုများ
 ဂ - ၁၁၃၄၂၈ ကဖ - ၈၀၇၀၇၂
 န - ၃၁၀၆၆၄

အထူးဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၁၀၀၀)ဆုများ
 ကဏ - ၁၆၃၁၂၇ ကဏ - ၇၂၄၁၃၁ က - ၉၁၄၂၅၅
 ကထ - ၆၇၉၁၅၅ စျ - ၈၈၇၇၂၃ ဇ - ၉၂၈၅၆၃

ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၅၀၀)ဆုများ
 ကန - ၂၈၂၇၁၅
 ဌ - ၂၈၉၇၆၁
 ကစျ - ၃၁၀၂၇၃
 ကဓ - ၃၉၈၂၇၅
 ဖ - ၄၃၄၀၇၁
 ကဓ - ၅၂၂၁၄၅
 ကပ - ၆၆၈၈၉၁
 မျ - ၈၆၉၇၃၇

ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၃၀၀)ဆုများ
 ဓ - ၂၆၉၃၈၄
 တ - ၃၅၆၈၇၁
 ကဖ - ၄၇၂၆၃၉
 ကပ - ၅၃၉၀၂၅
 ဓ - ၅၉၃၁၁၈
 ကဖ - ၆၇၁၄၈၃
 ပ - ၇၉၇၃၄၁
 ကန - ၉၀၃၆၅၆
 ပ - ၉၂၃၀၅၂

ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၁၀၀)ဆုများ
 ကတ - ၁၅၂၇၄၃
 ည - ၃၀၂၁၆၅
 ကဏ - ၃၃၀၉၂၃
 င - ၃၆၂၄၀၀
 ကဒ - ၄၇၃၅၅၀
 င - ၅၂၃၄၂၂
 ကဌ - ၅၂၇၆၁၉
 ဒ - ၅၉၆၇၆၈
 ကဖ - ၇၇၄၈၄၁

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်(၅၀)သိန်းဆုများ
 ကသ - ၁၂၉၈၄၅ ကင - ၅၂၄၉၁၇
 ဖ - ၂၄၆၉၂၈ င - ၆၀၅၁၈၄
 ကစျ - ၂၈၈၃၈၉ ကတ - ၆၄၅၈၀၅
 ကဇ - ၃၁၃၀၈၅ ယ - ၆၉၈၇၃၀
 ကဓ - ၃၈၂၁၅၃ ခ - ၇၃၉၀၈၃
 ဇ - ၃၈၉၆၆၈ ကခ - ၈၇၂၂၈၄

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်(၃၀)သိန်းဆုများ
 ကပ - ၁၈၉၃၃၄ ကမျ - ၅၇၇၄၇၉
 ကဌ - ၁၉၂၉၆၂ ကမျ - ၆၃၆၈၃၃
 ယ - ၃၂၃၃၆၇ ကန - ၆၄၅၅၀၄
 ကပ - ၃၅၄၁၃၀ ဌ - ၆၇၅၀၃၈
 ကဒ - ၃၆၂၆၃၈ ခ - ၇၅၇၈၄၂
 ကဇ - ၃၆၄၆၂၆ ကခ - ၈၁၂၄၅၃

ကြေးမုံ

ဆုတစ်ဆူရှင်းဆုမဲနစ်ကျပ်(၁၀)သိန်းဆုများ

ဒ	- ၂၂၀၁၃၂	ကဋ	- ၅၀၀၂၃၀	ကဋ	- ၇၅၄၅၉၆
ဇ	- ၂၉၆၄၇၃	ကဇ	- ၅၉၂၉၄၂	ကက	- ၈၂၃၉၀၃
ကက	- ၃၃၇၅၁၂	ခ	- ၆၆၁၇၀၁	န	- ၉၂၅၇၆၉
ကင	- ၃၄၁၂၃၄	ကပ	- ၆၆၈၁၁၈	ကဂ	- ၉၇၈၂၁၅
ကည	- ၄၉၀၄၄၀				

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ဆုမဲနစ်

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ(၃)သိန်းဆုများ

ပ	- ၁၁၂၅၈	ည	- ၅၀၀၉၄
ကပ	- ၁၇၄၈၇	ကန	- ၆၀၆၉၆
ကဌ	- ၁၈၅၈၇	ကစ	- ၆၈၁၄၂
ပ	- ၃၆၄၀၈	ကတ	- ၈၈၁၈၇
ထ	- ၄၇၉၇၉	ကဒ	- ၉၁၂၈၂

အထူးရာနှင့် ဓမ္မဝထန်း(၅)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၃)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ(၂)သိန်းဆုများ

ကက	- ၁၆၈၅	ကဃ	- ၆၂၁၀
ကဆ	- ၂၁၈၅	ကဏ	- ၆၃၀၃
ဂ	- ၃၇၂၂	န	- ၇၀၉၃
ကပ	- ၅၄၆၀	က	- ၇၅၉၁
ဆ	- ၅၄၈၅	ကဖ	- ၇၆၃၈

အထူးရာနှင့် ဓမ္မဝထန်း(၄)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၂)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ(၁)သိန်းဆုများ

ကစ	- ၁၁၆	ဒ	- ၇၂၈
ကချ	- ၁၇၅	ပ	- ၇၈၅
ကဇ	- ၂၈၆	ဓ	- ၈၄၈
ပ	- ၃၄၈	ကပ	- ၈၅၈
ဋ	- ၅၉၈	ကစ	- ၈၆၁
ကချ	- ၆၂၈	ပ	- ၈၈၃

အထူးရာနှင့် ဓမ္မဝထန်း(၃)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၁)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ(၅)သောင်းဆုများ

ကခ	- ၁၈	ကဋ	- ၆၉
ဇ	- ၁၈	ကဏ	- ၇၅
ဈ	- ၂၁	ကင	- ၇၉
စ	- ၃၀	ကင	- ၉၄
င	- ၄၀	ကဈ	- ၉၉

အထူးရာနှင့် ဓမ္မဝထန်း(၅)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၅)သောင်း

- ၁။ ၂၀၁၇ခုနှစ် ၊ ဇူလိုင်လ (၁) ရက်နေ့တွင်ကျင်းပမည့် (၄) ကြိမ်မြောက်အောင်ဘာလေသိန်း ဆုရှင်ပွဲတွင် ဆုမဲပေါင်း (၁၁၃၁၇၅)ဆု ရွှင်လှမ်းပေးမိပါသည်။
- ၂။ ၂၀၁၇ခုနှစ် ၊ ဩဂုတ်လ (၁) ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့် (၅) ကြိမ်မြောက် ကျပ်(၅၀၀) တန်ဖိုး အောင်ဘာလေသိန်းလက်မှတ်များကို (က)အထူးရာမှ (ကထ)အထူးရာထိ အထူးရာအလုံး(၅၀)လုံး ခွဲဝေရောင်းချပေးသွားပြီး မြစ်ပါသည်။
- ၃။ ထပ်မံဝယ်ယူလိုသူများရှိပါက ကျပ် (၅၀၀)တန် ဝယ်ယူမှုစာအုပ်များကို အနည်းဆုံးအုပ်စု (၁၀၀) နှင့်အထက်ဝယ်ယူလိုသူများသည် အက်ဇွန်အလင်းစာရင်း (TF-1)ဖြင့် အောင်ဘာလေသိန်းဆုရှင်ပွဲ တည်ရှိရာ အမှတ်(၃၈၄) မဟာဓမ္မလလမ်းနှင့် (၃၇)လမ်း ထောင့် ၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်တွင် (၃- ၇- ၂၀၁၇) ရက်နေ့မှ (၂၄- ၇ - ၂၀၁၇) ရက်နေ့ထိ ရောင်းချပေးသွားမည် မြစ်ပါသည်။

ဆုငွေစတင်ထုတ်ပေးမည့်ရက် (၁၃ - ၇ - ၂၀၁၇)

ယခုအကြိမ်နှင့် အကြိမ်ဟောင်းများမှ ဆုရလက်မှတ်များကို နေ့စဉ် လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပြီး ၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်/မိတ္တူ ၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်း မူရင်း/မိတ္တူ ၊ (၆)လအတွင်း မိုက်ကူးထားသည့် လိုင်စင်မာတ်ပုံ (၃)ပုံ တင်ပြရန်လိုအပ်ပါသည်။

အောင်ဘာလေသိန်းဆုရှင်ပွဲ

အောင်ဘာလေသိန်းထိပေါက်စဉ်အား www.irdmyanmar.gov.mm တွင် ကြည့်ရှုထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

Congratulations and Happy Birthday

ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကြား(၁)လမ်းနေ ဦးသန်းဌေးအောင်(၁)ဦးကိုဌေး+ဒေါ်ရည်ရည်မွန်(ရွှေကျင်စိန်ရွှေရတနာဆိုင်)မှ သမီးကြီး မထက်ဝန်းနေခြည်ကိုဌေး အထက(၁)ဒဂုံရဲ့ ၂၀၁၇ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲမှာ (၄)ဘာသာဝင်ဇနီးထူး ရရှိပြီး ရမှတ်ပေါင်း (၅၀၈)မှတ်ဖြင့် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်မှုအတွက် ဝမ်းမြောက် ရုတ်ယူမိပါကြောင်းနှင့် **1st July** မှာ ကျရောက်တဲ့ (၁၆)နှစ်မြောက်မွေးနေ့အတွက် ကျန်းမာပျော်ရွှင်ပါစေကြောင်း၊ အများကောင်းကျိုး၊ သာသနာ့ကောင်းကျိုး သယ်ပိုးရွက်ဆောင်နိုင်သော သမီးကောင်းရတနာလေးဖြစ်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

ဦးမောင်ချို+ဒေါ်ယုယု
ကိုရဲမျိုးကျော်+မဖြူဖြူစံ
ကြီးကြီး၊ ကြီးကြီးလတ်၊ တိမွန်
ဦးမောင်၊ တီငယ်၊ တီပေါက်၊ တီဂဲ

ဦးမျိုးလွင်+ဒေါ်အေးအေးခိုင်
သမီး- မရွန်းလဲ့ရတနာလွင်(ဒဂုံ(၁) Grade-VI (c))
သား- ဟိန်းခန့်ညား(ဒဂုံ(၁) Grade-IV (A))
ရွှေကျင်စိန်ရွှေရတနာဆိုင်မိသားစု



Win & Hla Manufacturing Co.,Ltd

ရေ ပမာဏ များစွာ သိုလှောင် အသုံးပြုနိုင်ပြီး စက်ရုံ ၊ အလုပ်ရုံ၊ ကွန်ဒို များအတွက် ကျန်းမာရေး နှင့် ညီညွတ်သော ISO 9001 : 2008 လက်မှတ်ရ FRP Water Tank များ ဝယ်ယူအသုံးပြု နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

Fiber Glass Reinforced Polyester Water Tank

Address: No.(271), 6th Street, Yangon Industrial Zone, Mingalar Garden City, Yangon. Hotline - 09-424325556, 09-424325558, 09-450550386 (Yangon Office)
Email : winandhlamanufacturing@gmail.com/www.facebook.com/winandhlamanufacturing.com Hotline - 09-424325557 (Mandalay Office)



ပန်းလှိုင်စိလုံဆေးရုံ နှလုံးကုသဌာန အထူးအစီအစဉ်

"နိုင်ငံခြားသို့သွားရောက်ကုသရန် မလိုတော့ပါ"

နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းရောဂါရှာဖွေကုသခြင်းပေါင်းများစွာတို့ကိုအောင်မြင်စွာပြုလုပ်ပေးနိုင်ခဲ့သော နိုင်ငံတကာအတွေ့အကြုံရှိ မြန်မာနိုင်ငံမှနှလုံးအထူးကုဆရာဝန်ကြီးများနှင့် ဝင်ကာပူနိုင်ငံမှဆရာဝန်ကြီးတို့ပူးပေါင်း၍ ကုသပေးနေပြီ။

➔ နှလုံးသွေးကြောပုံရိပ်ဖော်ခြင်း
➔ နှလုံးသွေးကြောထောက်ကိရိယာ (Stent) ထည့်သွင်းကုသခြင်း

ဇူလိုင်လ | ၇ | ရက်နေ့မှ | ၉ | ရက်နေ့အထိ

ဆက်သွယ်ရန် - ရန်ကုန် (၀၁) ၆၈၄၃၂၂၊ ၆၈၄၃၂၅၊ ၆၈၄၃၂၆၊ (၀၉) ၄၂၁၀၄၂၆၇၉၊ (၀၉) ၂၅၄၉၅၀၈၁၇ / မန္တလေး (၀၉) ၄၂၂၀၇၇၈၁

www.punhlaingsiloamhospitals.com



Dip in Business Studies othm UK (level-3)

- တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်ပြီးသူများ
- အထေးသင် တက္ကသိုလ်တက်ရောက်နေသူများ

Dip in Professional Accounting & Finance CITY OF OXFORD COLLEGE UK

- လုပ်ငန်းခွင် အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ရရှိလိုသူများ
- ဘွဲ့ကြို ၊ ဘွဲ့ရပြီး လုပ်ငန်းခွင်ဝင်လိုသူများ အတွက်

SAT & SUN 12:30~06:30 36 Hrs Free Business English Course

Dip in Business Management othm UK (level-5)

- MBA/MSC တက်ရောက်လိုသူများ
- စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းခွင် အခွင့်အလမ်းကောင်းရလိုသူများ
- နိုင်ငံခြားစီးပွားရေး လုပ်ငန်းကြီးများတွင် ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်လိုသူများ

SAT & SUN 12:30~06:30 36Hrs Free Business English Course

လုပ်ငန်းခွင်ကျွမ်းကျင် စာရင်းတိုင်သင်တန်း (အမှတ်စဉ် - ၁၂)

- အခြေခံဘောက်ချာတွဲခြင်းမှစ၍ Final Report ထွက်သည်အထိ စနစ်တကျ ဆွဲတတ်လိုသူများ
- LCCI (II,III), D.A, B.Com, B.Act, ACCA, CPA တက်ရောက်နေသူများ / တက်ရောက်ပြီးသူများ

80,000 MMK (SEC - 1) 16 JULY 9:00AM SUNDAY ONLY 4:00PM | (SEC - 2) 15 JULY 2:00 PM SATURDAY ONLY 6:00 PM

Institute of International Professionalism | အမှတ်(၇/က)၊ သီရိပင်လ္လာလမ်း(ယခင် - အာတီးယားလမ်း) လှည်းတန်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။ | 09 45040 7041 09 45040 7042

ကြော်ငြာ



DISCOUNT UP TO 7,000 USD FOR YANGON REGISTRATION @ MAZDA ROADSHOW
VISIT US AT MYANMAR PLAZA 1ST TO 4TH JULY

(Limited Models Only)

Distributed by Automobile Alliance Co., Ltd. and Serviced by Cycle & Carriage Automobile Myanmar Co., Ltd.
Yangon No.96 Kabar Aye Pagoda Road, Sayar San Quarter, Bahan Township. Hotline : 01 554633, 09 260259991
Mandalay No.10(A), The Corner of 77th & 35th street, Maharaungmyay Township. Hotline: 09 456 1111 04, 09 456 1111 05



ဆရာကျော် (ပိပြုလူပေရာ) ဦးစီးတည်ထောင်သင်ကြားသော
တောင်ငူလူရေနေိယာမိ (၈၂၂၂၀၀) တန်း တာသာစုံ
 ပညာဆောင်ရွက်ပြီးသူအား အသိအမှတ်ပြု ကိုယ်ပိုင်ဆိုင်တန်းကျောင်း နှင့် ထူးချွန်သင်္ဘော မှ နှစ်စဉ်ရာစုနှစ်ပြည့်နှစ်ပတ်အောင်မြင်၍ ရက်ထူးစွာများစွာထုတ်ရှိသည့် **ဆထူးကြိမ်ခေတ် (Repeater) ဝိုင်း** မှတ်ချက် (Fresher) ဝိုင်းတန်းများ Repeater သီးသန့်ပိုင်း + ဆထူးကြိမ်ခေတ် (Repeater) ဝိုင်းတန်းသစ်ခွင့်ပြု Repeater သီးသန့်အောက်ခါး ဝိုင်းလဲ (၆) ရက်ခန့် အားခါးခေတ်ခေတ်
 ဆိမ်အရောက် ကျောင်းကား (Ferry) ပြု/ပို့ ရှိသည်။ လေ့လာရန်ခရီးပိုမိုသာ မိဘများကိုယ်တိုင် လာရောက်အပ်နှံပါ။
 အမှတ်(၁၀၈) (ပ-၃ထပ်) (A.B) ဆင်မင်းပုတ်တိုင်ဆင်မင်း ဆင်မင်းလမ်း (C.C.B.B) ကြေးမုံအိမ်ချက်အိုင်ရွှေ
 အလုံခြုံနယ် ချန်တုန်မြို့၊ Ph : 09-73030287, 09-43041751, 09-252228630

UMA
 အင်္ဂလိပ်စကားပြော
 အမှတ်(၃၅) မဟာမုလားလမ်း
 ဆိမ်မင်းလမ်းနှင့်(၃၅)လမ်းကြား
 Ph - 09 30062954

ဆိမ်အရောက် (Galle) သင်ပေးသည့်
 ၁၀တန်းကျောင်းသား/သူများကို
 နိတ်ရှည်၍ ကျွမ်းကျင်သော ဆရာ/မ
 များကိုယ်တိုင် ဆိမ်တိုင်ရာရောက် ထပ်
 ကြားပေးမည်။
 09-5156557

ဆရာတိုင်းစုဖျိုးခြံ
 ကိုယ်ပိုင်ဆိုင်သည့်
 အခြေခံအဆင့် EPS-TOPIK လေ့လာသင်တန်း
 စကားပြောသင်တန်း
 သင်တန်းများအတွက် သိသိမှတ်မှတ်
 (၈၀၀၀၀၀)၊ (၅၀၀၀၀၀)
Great Wall TAMWE - 540714, 09 5183636
 ၈၀၀၀၀၀၊ ၈၀၀၀၀၀ 09 420230133

Topsyne®
 FDA ကောက်ခံရက်အမှတ် - 1309 FC 0021
 များလက်ကောက်ဆေးသန့်ဆေးသုံးစွဲရန်
 ထုတ်လုပ်ထားသော
 "သန့်စင်စီးမိတ်တင်"
 အသစ်ထပ်မံ ထုတ်လုပ်ထားသော
 "ခေတ်သစ်ပျိုးပွားရုံ
 ဝန်ဆင်းရင်အစေ"

Herbal Cream (ရွှေရောင်ဘူး) (ကျား/မ မရွေးသုံးနိုင်ပါ)
Herbal Cream (ပန်းပွင့်ပုံဘူး) (ပန်းပွင့်ပုံဘူး)
 Apple Production Co., Ltd : 09 09 93881, 09 46 318418

City College Yangon
UK ENGINEERING DEGREE
Good Engineers in Great Demand Myanmar Times, Feb. 9, 2017
July Intake ENROLL NOW
WHO CAN ATTEND HND ENGINEERING
 • တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း (သို့မဟုတ်) IGCSE အောင်မြင်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။
 • မည်သည့် တက္ကသိုလ်၊ မည်သည့်ပေကုတင်မဆို လက်ရှိပညာသင်ကြားနေသူများတက်ရောက်နိုင်ပါသည်။
 • AGTI ပထမနှစ် (သို့မဟုတ်) ညီမျှသော Engineering သင်တန်းတစ်ခုခု အောင်မြင်ပြီးသူများတက်ရောက်နိုင်ပါသည်။
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ထူးချွန်သူများအတွက် ဒုတိယအခွင့်အရေး
 • City College of Selection Process ဘေ့ ချွေးချွယ်ခံရသူများသည် Preparation Course (10) လတက်ရောက်ပြီးနောက် HND Engineering သင်တန်းများ ဆက်လက်တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။
ထုတ်ခွင့်ခွင့် အတွေ့အကြုံများ (Internship)
 • HND သင်တန်းများ ပြီးဆုံးပြီးနောက် ကုမ္ပဏီကြီးများသို့လုပ်သင်ခွင့်ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပြီးလေ့လာပေးပါမည်။
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းကုန်ထူး (D) Scholarship

1D - 10%	2D - 20%	3D - 30%
4D - 40%	5D - 50%	6D - 80%

Early Registration Discount 200,000 KS
 Diamond Condo, Tower (A), 1st Floor, Hledan, Pyay Road, Yangon. facebook.com/citycollegeyangon 09 450 634402 / 403 / 404

Congratulations

SUPREME GROUP

Led by reputable Professor Dr. Sein Myint (Patron - Myanmar Engineering Council & Vice President - ASEAN Academy of Engineering & Technology)



Proud to be officially recognized
as winner of the following prestigious awards :



- ASEAN OUTSTANDING WOMEN ENTREPRENEURS AWARD,
Awarded to **DAW MYAT THANDAR – CO-CHAIRMAN**
By ASEAN WOMEN ENTREPRENEURUS NETWORK – AWEN
- ASEAN OUTSTANDING ENGINEERING ACHIEVEMENT AWARD
Awarded to **SUPREME WATER DOCTOR CO.,LTD.**
By ASEAN FEDERATION OF ENGINEERING ORGANISATIONS – AFEO
- ASEAN GREEN AWARD, 1st PRIZE
Awarded to **SUPREME BIO TECH CO.,LTD.**
By ASEAN ACADEMY OF ENGINEERING & TECHNOLOGY AND
MALAYSIA - CHINA CHAMBER OF COMMERCE



- ◆ President Union of Myanmar Federation of Chambers of Commerce and Industry (UMFCCI)
- ◆ President Myanmar Engineering Society (MES)
- ◆ President Myanmar Young Entrepreneurs Association (MYEA)
- ◆ President Myanmar Women Entrepreneurs Association (MWEA)
- ◆ Chairman Myanmar Industries Association (MIA)
- ◆ A A Group of Companies
- ◆ AA Medical Products Ltd.
- ◆ Ayer Shwe Wah Co., Ltd.
- ◆ City Mart Holding Co., Ltd.
- ◆ Dagon Group of Companies
- ◆ Earth Industrial (Myanmar) Co., Ltd.
- ◆ Fortune International Ltd.
- ◆ Global Technology Co., Ltd.
- ◆ Information Matrix Trading Co., Ltd.
- ◆ Min Zar Ni Group of Companies
- ◆ Myanma Abwa Group
- ◆ Myanmar ComBiz Group of Companies
- ◆ Paing Family Group
- ◆ Shwe Me Co., Ltd.
- ◆ United Amara Bank
- ◆ Yathar Cho Industry Ltd.
- ◆ Zeya & Associates Co., Ltd.

Your hard work, Professionalism and commitment in support of our community development are greatly appreciated.
We wish you continued success and many more years of contribution to the society.

စင်ကာပူနိုင်ငံ ဆိပ်ကမ်းတွင် SGD600 ကျော်ရရှိနိုင်မည့်
(အထွေထွေလုပ်ငန်း - Lashing) အဖြစ်တာဝန်ထမ်းဆောင်လိုသူများအတွက်
'အင်တာနယ်ရှင်အမြန်သင်တန်း' ပေးနေပြီ
သုခစုစီသင်တန်းကျောင်း
ပန်းဆိုးတန်းမှတ်တိုင်၊ ကုန်သည်လမ်းမကြီး(ခုခံလမ်းမထောင့်)၊ တိုက်အမှတ် (၅၀၆)၊
Ph:(01)377 343, 377 344, www.tkss.com.mm, [FB-thukhasusan]]

စာရင်းအခြေခံသဘောတရားပိုင်ဆိုင်စေရန်
ဦးဆန်းအောင်
B.Com, CPA
LCCI စာရင်းကိုင်သင်တန်းများ
Opening Date - 10 July
USA Commercial School တိုက် ၄ အခန်း ၂၄
ပြည်တော်သစ်အိမ်ရာစခန်း၊ ဆောက်ပုံခွန်တောင်လမ်းမ၊
ဖုန်း ၂၉၁၃၂၉၊ ၀၉ ၄၂၁၀ ၂၀၂၁၅၊ ၀၉ ၇၉၆၀ ၇၂၇၀၅

ပန်းချီသင်တန်း **နားဖြူ**
သဘာဝသားချောသမိုင်းပညာ
နားဖြူသားချောသမိုင်းပညာ
ပန်းချီသင်တန်း
နားဖြူသားချောသမိုင်းပညာ
ပန်းချီသင်တန်း
နားဖြူသားချောသမိုင်းပညာ

Since 1986

KMD Institute

UNIVERSITY of GREENWICH
B.Sc(Hons)
Business and Information Technology

SQA
HND
Diploma in Computing

NCC
First Year
Diploma in Computing
Second Year
Diploma in Computing

KMD (Myaynigone) : 331, Pyay Road,
Tel : 01- 700895, 381776, 381035, 502233, 527436, 220555

တန်းခွဲသစ်များလက်ခံနေပါပြီ...။

ကြေးမုံ

စလင်းမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) ဝါဆိုသင်္ကန်းကပ်လှူမည်

စလင်းမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)၏ (၁၃)ကြိမ်မြောက်ဝါဆိုသင်္ကန်းကပ်လှူပွဲကို ၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလပြည့်ကျော် ၈ရက်၊ ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၆ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက်၉နာရီတွင် ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ စလင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ ဂန္ဓကုဋီတိုက် ဓမ္မာရုံကြီး၌ကျင်းပ၍ "စလင်းနယ်သား သံဃာတော်(၂၅)ပါး"ကို ဝါဆိုသင်္ကန်းကပ်လှူမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် အသင်းသူ၊ အသင်းသားများ၊ မြို့နယ်သူ၊ မြို့နယ်သားများဖိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ ကြွရောက်ကုသိုလ်ယူနိုင်ပါရန်နှင့် သင်္ကန်း၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းနှင့်အလှူငွေများကို ဦးဌေးကြွယ် ဖုန်း- ၂၉၉၇၂၆၊ ဦးမျိုးချစ် ဖုန်း- ၆၆၅၆၂၇၊ ဦးကျော်နိုင် ဖုန်း-၀၉-၂၆၃၈၃၂၂၃၃၊ ဒေါက်တာသိန်းညွန့် ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၈၃၅၅၄၊ ဦးဝင်းလှိုင် ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၂၄၉၅၈၊ ဦးစန်းညိုအောင် ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၁၅၄၀၈၊ ဒေါ်မေမင်ညွန့် ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၉၅၅၅၈၊ ဗိုလ်မှူးသန်းအေး(ငြိမ်း) ဖုန်း-၀၉-၅၀၇၉၄၇၁၊ ဦးသိန်းထွန်း ဖုန်း-၀၉-၅၀၄၀၅၀၀ တို့ထံ ဆက်သွယ်ကုသိုလ်ယူနိုင်ပါသည်။

ရွှေတောင်ခေါက်ဆွဲ၊ လက်ဖက်ရည်တို့ဖြင့် ဧည့်ခံကျွေးမွေးပါမည်။ အမှုဆောင်အဖွဲ့၊ ရန်ကုန်မြို့

ကလေးမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)၏ အငွေမအကြိမ် ဝါဆိုသင်္ကန်းကပ်လှူပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ

ကလေးမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)မှကြီးမား၍ ရန်ကုန်မြို့ရောက် ကလေးမြို့နယ်သူ၊ နယ်သားများမှ ရန်ကုန်မြို့တွင် သီတင်းသုံးနေထိုင်ကြကုန်သော ကလေးမြို့နယ်ဇာတိဖွား ရဟန်းတော်များအား ဝါဆိုသင်္ကန်းကပ်လှူပွဲနှင့် ၁၃၇၈ခုနှစ်စာမေးပွဲတွင် စာမေးပွဲအောင်မြင်ကြသော ကလေးမြို့နယ်၊ ဇာတိဖွား စာအောင်သံဃာတော်များအားပူဇော်ပွဲကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့်အတူတကွ ပါဝင်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းနိုင်ပါရန် ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
နေ့ရက်-၈-၇-၂၀၁၇(၁၃၇၉ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလပြည့်နေ့၊ စနေနေ့)
အချိန်-နံနက်၉နာရီ
နေရာ-ကလေးမြို့ကျောင်း၊ ဘင်္ဂလားတိုက်၊ ကြားတောရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
သို့ဖြစ်ပါ၍ ရန်ကုန်မြို့တွင် သီတင်းသုံးနေထိုင်ကြသော ကလေးမြို့နယ်ဇာတိဖွား ရဟန်းတော်များနှင့် စာအောင်သံဃာတော်များအနေဖြင့် ဦးဇာဂရ(၀၉-၂၅၉၂၇၁၀၈)၊ ကလေးမြို့ကျောင်းသို့ ၆-၇-၂၀၁၇ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ဆက်သွယ်ပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပင့်လျှောက်အပ်ပါသည်အတိုင်း အလှူငွေလှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါပုဂ္ဂိုလ်များထံဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။
၁။ ဦးခင်မောင်ရင်(ခ)ကျိပ်ပြားလေး ၂။ ဦးချစ်စိန်ဝင်း
(၀၉-၄၅၀၀၆၃၂၀၀) (၀၉-၅၀၁၃၂၂၈)
၃။ ဦးဇော်မျိုးဌေး (၀၉-၂၅၃၃၆၅၄၅)

လပွတ္တာမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)ဖိတ်ကြားလွှာ

လပွတ္တာမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)၏ (၁၇)ကြိမ်မြောက် ဝါဆိုသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို အသင်းရုံးတည်ရှိရာ အမှတ်(၆၃/က) ဘုန်းကြီးလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်တွင် ၈-၇-၂၀၁၇(စနေနေ့) (ဝါဆိုလပြည့်နေ့) နံနက် ၅နာရီမှ ၈နာရီအထိ ကျင်းပပြုလုပ်ပြီး၊ လပွတ္တာမြို့ သာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီးတွင် ၂၃-၇-၂၀၁၇(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၈နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂နာရီအထိမြို့ပေါ်ရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း (၄၃)ကျောင်းမှ သံဃာတော်များအား ဝါဆိုသင်္ကန်းကပ်လှူပွဲနှင့်အတူ အသက်(၈၀)နှင့်အထက် အသင်းသားနှင့် ယင်းတို့၏ အားပေးသူ သက်ကြီးပူဇော်ပွဲ ၂၀၁၇ခုနှစ်တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ (လပွတ္တာစာစစ်ဌာန) ရက်ထူးရကျောင်းသား/ကျောင်းသူများ၊ ဘက်စုံထူးချွန်ဆု (လူရည်ချွန်)များ၊ အထက်တန်း/အလယ်တန်းပညာသင်ဆု(စကောလားရှစ်)ရရှိသူများအား ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲများ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ အထောက်အထားအပြည့်အစုံ တင်ပြကြရန်နှင့် လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် ဥက္ကဋ္ဌဦးရွှေထွန်း(၀၉-၉၄၅၇၅၂၉၂)၊ ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဦးဟန်စိန်(၀၉-၅၁၃၃၆၈၈)၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးသန်းထွန်း (၀၉-၄၄၈၀၀၉၆၃၃)၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်မောင်လေး (၀၉-၅၀၅၅၃၉၉)၊ ဘဏ္ဍာရေးမှူး ဦးအိမ်(၀၉-၅၀၁၃၄၄၃)၊ တွဲဖက်ဘဏ္ဍာရေးမှူး ဦးတင့်ဆန်း(၀၉-၅၀၁၈၂၅၅)၊ စာရင်းစစ် ဦးသက်လွင်(၀၉-၂၅၀၃၃၅၅)၊ အသင်းရုံး ၀၁-၂၂၀၈၈၊ လပွတ္တာမြို့တွင် ဦးအင်းကက်(၀၉-၈၅၇၈၂၈၈)၊ ဦးမြတ်စိုး(၀၉-၄၂၅၉၀၂၆)တို့ထံ ဆက်သွယ်ကြပါရန်နှင့် အခမ်းအနားသို့ ကြွရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ (အသင်းနှင့် ကင်းကွာနေသော အသင်းသားများ ပြန်လည်ဆက်သွယ်ကြပါရန်။) အမှုဆောင်အဖွဲ့

Trust Sewing Class စက်ချုပ်သင်တန်း



အမှတ်(၄၅)၊ ဗဟိုလမ်း (သရော်လမ်းထောင့်)၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ (ဗဟိုအမျိုးသမီးဆေးရုံရှေ့)၊ ဖုန်း - ၀၉ ၈၆၂၄၆၇၅ ၊ ၀၁ ၂၂၆၁၁၃ ၊ ၀၉ ၉၇၄၃၈၈၀၃၀ ၊ ၀၉ ၂၅၂၂၂၂၈၁၁

www.facebook.com/trustsewing

သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၄၉)

အမျိုးသမီးဝတ်စုံအင်္ကျီသီချင်း(၁၅) ရက်၊ လုပ်သေသပ်သော စတတ် သီချင်း (၁၀)ရက်၊ သင်တန်းများကို အလွယ်တူဆုံးနည်း၊ အတိကျဆုံး အတိုင်းအထွာများဖြင့် သေချာ ဖတ်မြောက်အောင် သင်တန်းသားတစ်ဦးလျှင် အပ်ချုပ်စက်၊ညှပ်ခုံ၊ မီးပူ၊ ခါးစက် တစ်လုံးစီ ဖြင့်၊ သင်တန်းနည်းပြ ကိုယ်တိုင် သင်ကြားပေးပါမည်။

- ✓ စာတွေ့၊ လက်တွေ့ ပေါင်းစပ်ပြီး၊ ပီတိစ ဖြင့် သာသင်ကြားပေးခြင်း
- ✓ စက်ချုပ်သင်တန်းသီချင်းဖြစ်ခြင်း
- ✓ သင်တန်းကာလ အတိအကျ သတ်မှတ်ထားခြင်း
- ✓ သင် ဆရာ၊မြင်ဆရာ များနှင့် ဆိုင်အတွေ့အကြုံများပေါင်းစပ်ထားသော သင်ကြားနည်းဖြစ်ခြင်း
- ✓ သင်တန်းသား ကိုယ်တိုင်၊ တိုင်းထွားပုံဆွဲ၊ ညှပ်ချုပ်၊ အဆင့်ဆင့် စနစ်တကျ သင်ကြားပေးခြင်း
- ✓ သင်တန်းသားတစ်ဦးချင်းစီ၏ အပ်ချုပ်ပေါ်မူတည်ပြီးနားလည်သည့်အထိ စိတ်ရည်စွာ သင်ကြားပေးခြင်း
- ✓ သင်တန်းဆရာမ ကိုယ်တိုင် သင်ကြားပြီးဆွေးနွေးပေးပြန်နိုင်ခြင်း
- ✓ သင်တန်းကာလပြီးဆုံးပြီးနောက်(၅)ရက်အထိ၊ မိမိသိလိုသော အခန်းများထပ်မံ သင်ကြားပေးခြင်း

ဇူလိုင် လ၊ (၅) ရက်နေ့ သင်တန်းစမည်။ စနေ၊ တနင်္ဂနွေ တန်းခွဲရှိသည်။ *** လူဦးရေ ကန့်သတ်ထားပါသည်***

Practice makes perfect

PUNHLANG + SILOAM HOSPITALS



Angiogram New Price

	OLD PRICE	NEW PRICE
Angiogram	1,400,000Ks	650,000Ks
Angioplasty (1 Stent)	6,500,000Ks	4,100,000Ks

Stent အမျိုးအစားမပေါ်မီတွင် ချိတ်နှိပ်ထားခြင်းအခါရှိပါသည်။

EMERGENCY 24/7 Services 01 68 44 11 09 77 51 51 278

အမည်ပြောင်း ဦးကျော်နိုင်စိုး (၁၄/ကန(နိုင်) ၀၈၂၀၄၀)၏သမီး ကြွင်းမြို့ မြို့မရပ်အမက(မလွန်)မြို့မတောင်တွင် ပထမတန်းမှ ပညာသင်ကြားနေသော မအိဖူးသွယ်အား မမေသူကျော်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပါရန်။

သန်းသန်းမြင့်ဦး ဒဂုံမြို့နယ်အရှေ့ပိုင်း၊ ငြောက်ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊ သိပ်ကမ်းရိုးခြေကွက်များ ငြေကွက်များ ရော့ကောင်ပေးပေးပါမည်။ 09-420067001 09-788389075

DREAM သန်းသိး လိုက်ကသိုဟု ပန်းပုသိုဟု၊ စတီ ဒီပိုင်း၊ မျိုးဆုံကို အိမ်တိုင်ရာရောက် ပြုပြင်ပေးနေပါသည်။ 09-5060996 09-965060996 09-31060595

STAR ဒဂုံမြို့နယ် အရှေ့ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊ ငြောက်ပိုင်း၊ သိပ်ကမ်းရိုးခြေကွက်များ ဝယ်လိုပါသည်။ Ph:09-43088052 09-260660405 09-421067330

ACE PE WATER TANK KOREA HI-TECH



သန့်ရှင်းခတ်စိ ACE ရေတိုင်ကီ

- * ရေညှိတက်ခြင်းနှင့် ဘက်တီးရီးယား ပိုးမွှားအန္တရာယ် လျော့နည်းအောင် စီမံထားပါသည်။ Silver Nano treated BACTECIDE®
- * သောက်သုံးရေနှင့် အစားအသောက်ပစ္စည်းများ သို့လျှောက်ရန် ၁၀၀% အထူး သင့်လျော်ပါသည်။ (အမေရိကန် FDA လက်မှတ်ရ ကိုရီးယား ကုန်ကြမ်း)
- * နှစ်(၃၀)အာမခံပါသည်။
- * Chemical Tank အခြေအသုံးပြုလိုပါက သီးခြားမှာယူနိုင်ပါသည်။

နည်းပညာအသစ်ကြောင့် ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သည် ခိုင်ခံ့သည်

anti-bacteria ပြုလုပ်ပုံ anti-bacteria BACTECIDE® ပြုလုပ်ပုံ

HORIZONTAL TYPE (အလျားလိုက်) 70, 110, 170, 220, 250 GAL

VERTICAL TYPE (ခေါင်လိုက်) 70, 110, 170, 220, 250, 400, 500, 600, 800, 1000, 1500, 2000 GAL

ရန်ကုန်မြို့တွင် အထောက်ပံ့ပေးပါမည်။ Ph: 01 684743, 09 73094221, 09 450048469

အမြို့မြို့အနယ်နယ်ရှိ ကိုယ်စားလှယ်ဆိုင်များတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

တောင်ကျရေများဝင်ရောက်နေမှုကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ကျွဲ၊ နွားတိရစ္ဆာန်များ ဘေးလွတ်ရာသို့ အချိန်မီပြောင်းရွှေ့လျက်ရှိ

ခန္တီး ဇူလိုင် ၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခန္တီးမြို့၌ မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းနေမှုကြောင့် ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ဇူလိုင် ၁ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲအချိန် မိုးလေဝသနှင့် လေဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ တိုင်းထွာချက်အရ ၁၂၂၅ စင်တီမီတာသို့ ရောက်ရှိနေပြီး ခန္တီးမြို့၏ စိုးရိမ်ရေအမှတ်မှာ ၁၃၆၀ စင်တီမီတာဖြစ်ကြောင်း၊ ဤကဲ့သို့ မိုးဆက်လက်ရွာသွန်းနေပါက စိုးရိမ်ရေအမှတ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်ကြောင်း ဒေသခံ ဦးဝမ်ဝမ်က ပြောသည်။

မိုးဆက်လက်ရွာသွန်းနေမှုကြောင့် ခန္တီးမြို့၊ ဇီးဖြူကုန်းရပ်ကွက်မြေခိုခိုနှင့် မြို့မရပ်ကွက် ရေလမ်းတစ်လျှောက်တွင် တောင်ကျရေများ ဝင်ရောက်နေမှုကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ကျွဲ၊ နွားတိရစ္ဆာန်များဘေးလွတ်ရာသို့ အချိန်မီ ပြောင်းရွှေ့လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ခေါင်ရည်ချို(နာဂမြေ)



မြဝတီမြို့ (၉၉၉)ဂိတ်မှ ဝင်ရောက်လျက်ရှိသည့် မြန်မာအလုပ်သမားများ ဒုတိယနေ့တွင် ၄၀၀၀ ကျော်ရှိ

မြဝတီ ဇူလိုင် ၁

ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း အလုပ်သွားရောက်လုပ်ကိုင်နေကြသည့် အထောက်အထား မပြည့်စုံသည့် မြန်မာအလုပ်သမားများနှင့် အထောက်အထားလုံးဝမရှိသည့် မြန်မာအလုပ်သမားများကို ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း အရှိန်မြှင့်ဖမ်းဆီးလျက်ရှိသည့်အတွက် ဇွန် ၂၉ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစပြီး မြန်မာအလုပ်သမားများ မြဝတီမြို့(၉၉၉)ဂိတ်မှတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လာလျက်ရှိရာ ဇွန် ၃၀ ရက် ဒုတိယနေ့တွင်လည်း လူဦးရေထောင်နှင့်ချီပြီး ပြန်လာလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

ချင်းတွင်းမြစ်ရေစိုးရိမ်ရေမှတ်ကျော်လွန်နိုင်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ဟုမ္မလင်းမြို့၌ ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ် အောက် ၃ ပေခွဲခန့်တွင် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါ မြစ်ရေသည် နောက် ၁ ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ကျော်လွန်ရောက်ရှိနိုင်သဖြင့် ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေခိုခိုနှင့် မြေခိုခိုနှင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် မိုးလေဝသနှင့်လေဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အကြံပြုထားသည်။ (ကြေးမုံ)



ချန်ပီယံဆုအတွက် အဆုံးအဖြတ်ပွဲကစားရမည့် မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်း။

မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်း KBZ Bank Cup ပြိုင်ပွဲ ချန်ပီယံဆုရယူနိုင်ရန် ဂျပန်တက္ကသိုလ်အသင်းကို အနိုင်ကစားရမည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁

KBZ Bank Cup လေးနိုင်ငံ ယူ-၂၂ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲအုပ်စုနောက်ဆုံးနေ့ကို ဇူလိုင် ၂ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အိမ်ရှင်မြန်မာအသင်းသည် ချန်ပီယံဆု

ရယူနိုင်ရန် ဂျပန်တက္ကသိုလ်အသင်းကို အနိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ဂျပန်တက္ကသိုလ်အသင်းထက် ဝိုးကွာခြားချက်တွင် နည်းနေသောကြောင့် ယနေ့ပွဲတွင်

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၄ သို့ *

အိုလံပစ်နေ့အထိမ်းအမှတ် ကာယပလမောင်နှင့် အမျိုးသမီးကာယကြံ့ခိုင်မှု ပြိုင်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁

၂၀၁၇ ခုနှစ် အိုလံပစ်နေ့အထိမ်းအမှတ် ကာယပလမောင်နှင့် အမျိုးသမီး ကာယကြံ့ခိုင်မှုပြိုင်ပွဲကို ဇူလိုင် ၁ ရက်က မင်းခမ္မာလမ်းရှိ မြန်မာကွန်ဗင်းရှင်းစင်တာ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲကို မြန်မာနိုင်ငံကာယပလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှုအားကစားအဖွဲ့ချုပ်နှင့် Nat Ray Wellness၊ Real Fitness၊ The Gym City Fitness Center၊ Sanနှင့် My Gym တို့ ပူးပေါင်း၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

“အရင်တုန်းကတော့ body building ဆိုရင် လူစိတ်ဝင်စားမှုအလွန်နည်းပါတယ်။ ဒီနှစ်ဆိုရင် Model Physique ပိုင်းပါထည့်လိုက်တော့ လူပိုစိတ်ဝင်စားလာတယ်။ အခုဆို တချို့စိတ်ဝင်စားလို့ လာကြည့်တဲ့သူတွေရှိသလို လာလေ့လာတဲ့သူတွေလည်း တွေ့ရတယ်။ နောက်နှစ်တွေဆို ပိုအောင်မြင်လာမယ်လို့ ယူဆတယ်” ဟု မြန်မာနိုင်ငံ ကာယပလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှုအားကစားအဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်မာလာက ပြောသည်။

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၄ သို့ ♦



အိုလံပစ်နေ့အထိမ်းအမှတ်ပြိုင်ပွဲတွင် အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့် အလွတ်တန်းပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိခဲ့ကြသည့် ကာယပလမောင် ထွန်းထွန်းအောင်နှင့် ကာယအလှမယ် နန်းလောင်ခမ်း။

Advertisement for RE GO products. Includes text: 'တစ်လုံးတည်းပိုင်ဆိုင်မှုကို... TMR 004815(0317)၊ (အမျိုး) TMR 000394(0317)'. Features images of RE GO bottles and a large 'RE GO' logo.

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇

၇



အပယ်ခံတစ်ယောက်ရဲ့

တိတ်တဆိတ်

ချိတ်သံ

“နီလာနဲ့ သီတာ ညည်းတို့အမေ ဘယ်

ရောက်နေလဲ”

ကျုပ်အသံကြားတော့ ကလေးနှစ်ယောက်

က အလန်တကြားနဲ့ နောက်ပြန်လှည့်ကြည့်

ကြပါတယ်။

“အမေ ရန်ကုန်သွားတယ်။ အိမ်မှာမရှိ

ဘူး။ အမေကြီးက ဝက်စာသွားယူနေတယ်”

ကလေးနှစ်ယောက်ရဲ့ ခပ်ပြတ်ပြတ်

စကားသံက ကျုပ်နားနဲ့တော့ ဘယ်လိုမှ

အံ့မဝင်ခွင်မကျ။

“လူကြီးတွေအိမ်မှာမရှိတုန်း ကနံ့ထဲဆင်း

မဆော့နဲ့လေ။ ရှိလည်း မဆင်းရဘူး။ ခုပြန်

နှစ်ယောက်ကို သွားခေါ်ပါတယ်။ ကလေး

နှစ်ယောက်ကလည်း ပေကပ်ကပ်နဲ့ ပါလာကြ

ပါတယ်။ ကလေးနှစ်ယောက်က အိမ်ပေါ်

ရောက်တာနဲ့ အိုးခွက်ပန်းကန်တွေကို

လှန်လှောကာ ရှာဖွေနေစပါတော့တယ်။

“ဟာ ဘဲပြတ်ပဲလား။ အမေကြီး တခြား

ဘာမှ မချက်တတ်တော့ဘူးလား”

မကျေမချမ်းပြောလိုက်တဲ့ အကြီးမ နီလာ

ရဲ့ အသံ။ ဒေါ်မြက သူ့မြေးရဲ့အမေကို ပြန်

မဖြေတဲ့ ကျုပ်ကိုဆက်ပြောပါတယ်။

“မောင်သိန်းရယ် ကြည့်ပြာက အိမ်

စရိတ်ဆိုပြီး ငွေတစ်ထောင်ပဲပေးခဲ့တော့

မိမိတို့သည် အလုပ်အကိုင် ပေးအပ်ပါမည်။

ဝါဆိုသက်န်းကပ်လှူပွဲ ပူဇော်မင်္ဂလာအခမ်းအနား ဖိတ်ကြားခြင်း

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်။

ရွှေပြည်တိန်နီးဇေ လျှော့ပါးဇေ

ကန့်ဘလူမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)

ရွှေလွန်စိုက်ကြင်းမိုးရာသီအထူးခရီးစဉ်ကြီး

ပညာတံခွန်

ဖက်လား၊ ဖြည်းမြည်းပုံစံတစ်ကုတ်ကို တည်ဆောက်

ဒေါ်ခိုင်ခိုင်စိန် B.Sc (Chem), DA, LCCI(UK), ACCA Part II

စီးပွားဖြစ်ပို့ချမှုစွမ်းမြှောက်ပေးရေး(၇)ရက် ရက်တိုင်သင်တန်း

ATH Engineering Group

ဖခင်အမည်မှန်

Queenswood Beauty Spa



PROBOX TAXI အိမ်ပေးငှားမည်

ဒဂုံအိမ်စိုက်စိုက်ပျိုးရေး ဘဏ္ဍာရေး

ကားရောင်းမည် RAV 4 Model 2005

စော်ဘွားလေးမိုလ်မိုလ်မောင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ

ကားရောင်းမည် RAV 4 Model 2005

Khine ကိုဦးမားဘာသာဝန်ကျောင်း

BOSS အဆင့်မြင့် ပါကေးအရောင်းခန်းမ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာ

ဒေါ်သီတာဦး LCCI I, II & III 2017

2018 IGCSE တန်းခွဲသစ်များပွင့်မြို့